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Extract of Notes from S/Sgt. WheatorC.s Notebook 1982 - 
Re: Donald MARSHALL Case  

Mary EBSARY - Mechanic St. across from Taxi Stand 
Phone 539-4399 

Jimmie MCNEIL - 222 Mt. Pleasant St. 
Father - Spring Garden Villa 

To Dorchester 18Feb82 - Interview MARSHALL 11:34 a.m. 

John L. PRACTICO - Andy ARSENAULT 
Phone 562-3202 

Interviewed Mrs. M. PRACTICO mother of John L. 10:00 a.m. 
15Feb82. 

22Feb82  

EBSARY came into office at 10:17 a.m. Jim CARROLL and 
myself. Religious talk, war experiences. 

11:15 a.m. left room and returned 11:31 am. 
Read MCNEIL'S statement 12:27 
1:41 p.m. finished interview - 3 hrs. 25 mins. 

82Feb22  

Received call from EBSARY at 4:30 p.m. 

E - All our talking today was not in vain. 

- What do you mean by that? 

E - Well, you know I am a British Officer and a 
gentleman. 

- Yes. 

E - You called me a homosexual 

- Yes. 

E - All our talking was not in vain 

- Why is that? 

E.- Well I did it, 

- Are you admitting stabbing SEALE? 

. . .2 
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E - Yes. 

W - Would you like to speak to me? 

E - No, the other fellow. 

W - Okay, I'll send Jim down. 

Ian MCPHERSON, Social Services 

3March87 - Ten knives seized from Greg EBSARY. 

Forwarded to Lab - 4Mar82, Reg. Mail #2185; 
Attention: Richard MCALPHIN 

Knives returned via Registered Mail, No. 242 on 
7Apri182. 

9March82 - Interview MARSHALL Dorchester - 
Warned Statement taken 12:03 p.m. to 12:30 p.m. 

23March82 - Fruit basket found in basement of 
EBSARY home. 

26March82 - Basket turned over to Guy ARSENAULT to be taken 
to Lab. 

A.D. GUNN - Confirms meeting with Patricia HARRIS and 
mother on 28June71 at 4:30 p.m. 

25March82 - Cst. Gary GREEN contacted - recalls Dave 
RATCHFORD telling him re Donna EBSARY'S father's knife - 
Reports to Billy URQUHART - cool reception. 

Debbie MACDONALD - Couture Bisco - 564-8228. 
Home - 539-1790, 18 Milton. 

1Aprt182, Interview with Dr. DONOVAN 

31March82 - Mary corroborates coat seized Jim MCNEIL. 

30March82 EBSARY remanded to Nova Scotia Hospital. 

2Apri182 - Interview with Donna EBSARY by phone. 

Brian KAZOO - 469-7500, Local 715 
539-7121 

Catherine - 23 Cross St., Sydney 
Mary O'RILEY - SEAL'S girlfriend 
PALLETS - tell going - Margaret O'RILEY'S sister. 

Rudie POIRIER saw JUNIOR at steps. 
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Interviewed once EBSARYS. 

Patricia HARRIS - 1-455-8070 
3536 Connaught Avenue, Apartment #3. 

26. 16Apri182  

Interview 3:45 Chief MCINTYRE, Cpl. DAVIES, myself. Chief 

produced brown accordion file folder containing approximately 

four manila file folders as well as a number of envelopes. 

Chief was asked four or five times for any other statements from 

Patricia HARRIS. Last statement given - hand written statement 

of Bill URQUHART. On HARRIS showed numerous, only one read. 

Cpl. DAVIES saw it placed on floor, asked numerous times why, 

PRACTICO no explanation. No comment on line up. No comment on 

PRACTICO re witness. 

Definitely did not interview EBSARY'S wife or son after 

murder on 15th. Total correspondence 31 pieces. 
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Statement of: Raymond POIRIER 
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RCMP GRC INVESTIGATION REPORT RAPPORT D'ENOUETE 
— Continuation — 

4 
— Suite — 

Back in 1971 I painted a house for Chief John MCINTYRE and knew 

him. John PRACTICE lived next door to me and I knew he was not 

all there. He was going around saying he knew about the murder. 

Junior MARSHALL came by one time and told us that he and Sandy 

were stabbed by two priests. 

I told MCINTYRE what MARSHALL was saying and what PRACTICE was 

saying that day. Junior was as calm as you and me. 

(signed) Raymond POIRIER 

Wit. H.F.WHEATON 
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82-02-03 Insp. D.B. SCOTT, O.C. Sydney Sub/Div. advised that on 

even date he had attended a• meeting requested by Chief John 

MacINTYRE, Sydney P.D., in the office of Crown Prosecutor 

Frank EDWARDS. In this meeting Chief MacINTYRE advised that 

he had received a letter from a solicitor, Steven J. ARONSON 

from the firm of ARONSON & MacDONALD, 277 Pleasant St., 

Dartmouth, N.S. # 463-9131. This letter was dated 82-01-26 

and in it Mr. ARONSON advised that he was representing one 

Donald MARSHALL, Jr.! an inmate of Dorchester Penitentiary 

who had been convicted of a murder of one Sandy SEALE in Sydne 

F 

N.S., in May 1971. Mr. ARONSON of advised that MARSHALL has 

for the past 11 years maintained that he is innocent of this 
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Donald MARSHALL, Jr. Murder 
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BIN — Bb 

  

  

TIME 
HEURE 

murder. MARSHALL has retained Mr. ARONSON to look into this 

matter and to this end he has interviewed one Mitchell Baine 

SARSON of 11 Twining St., Pictou, N.S. Mr. SARSON advised 

that he lived with a Roy EBSARY of Mechanic St., Sydney, N.S. 

during 1979. Mr. EBSARY had an occasion to confess to SARSON 

that it was in fact he who stabbed the colored chap, SEALE, 

in the park in 1971. ARONSON requested that the matter be 

looked into and subsequently the Officer i/c gave this file 

to this office. On reviewing this file it was found that on 

the night of thu 28th/29th of May, 1971, Roy EBSARY was in 

Wentworth Park accompanied by one James MacNEIL. MacNEIL and 

EBSARY were apparently approached by SEALE and MARSHALL and a 

attempt was made to rob them. This fact did not come to light 

until November, 1971 at which time MARSHALL had been convicted 

in Supreme Court for non-capital murder. After this con-

versation MacNEIL went to the police and advised that in fact 

EBSARY had stabbed SEALE during the attempted robbery. MacNEI 

was frightened for his own life and afraid to come forward 

prior to this time. The original investigation was conducted 

into these new facts by Chief MacINTYRE and he requested the 

assistance of this Force to further look into the matter. To 

this end then Sub/Insp. E.A. MARSHALL and Polygraph Operator 

E.C. SMITH conducted interviews of both MacNEIL and EBSARY. 
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Donald MARSHALL, Jr. Murder 
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ACTION TAKEN — PAESURES PRISES 

The results of this interview was that EBSARY came out as 

truthful and not involved in the murder and MacNEIL came out 

as uncertain due to his low mental capabilities. 

In the latter part of January of this year Roy 

EBSARY was involved in the near fatal stabbing of a man at h] 

home on Faulkner St., Sydney. This matter is presently beinc 

investigated by the Sydney City Police Det. Horace WOODBURN. 

On speaking to Det. H. WOODBURN it would appear that this waE 

an unprovoked attack and EBSARY is a very violent individual. 

EBSARY's wife, Mrs. Mary EBSARY was interviewed and she also 

feels that her former common-law husband is indeed very viole 

and is capable of stabbing a person. She further advised tha 

EBSARY is eccentric, feels that he is an ordained minister as 

well as a sea captain. She discussed her life with her forme 

common-law husband and there seemed to be no love lost betwee 

the two of them. During the time that Mitchell SARSON lived 

their home she felt that EBSARY and SARSON were conducting a 

homosexual relationship. She therefore kicked the pair of th 

out of the house and they lived together for a period of time 

in Whitney Pier, then moved to Faulkner St., Sydney. She cou 

offer no direct evidence in relationship to the stabbing in 

1971 and I feel that if she knew anything shc would tell us. 
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James MacNEIL of 222 Mount Pleasant St., Sydney, 

was interviewed and attached statement obtained. MacNEIL 

is still positive to this date that EBSARY did stab SEALE 

and advised that he was present when the incident occurred. 

There can be no doubt that MacNEIL is a simple person but the 

manner in which he revealed the foregoing appeared forthright 

and honest. 

Patrol- was made to Pictou, N.S., and Mitchell SARSC 

was interviewed and attached statement obtained. In the stat 

ment SARSON advised that EBSARY admittad stabbing SEALE and 

that this revelation came out of the blue with no previous 

coaching from SARSON. It might be noted in the statement tha 

the wording used by EBSARY at the time of the stabbing was 

similar to the wording used by MacNEIL and MARSHALL in their 

original statements taken back in 1971. SARSON would have a 

vested interest for defending MARSHALL as his sister had an 

affair with MARSHALL during the period of time that he escape 

from Dorchester Penitentiary approximately two years ago. 

SARSON visits his brother who is doing time with MARSHALL and 

he has undoubtedly discussed this case at great lengths with 

him. It was at MARSHALL'S instigation that SARSON made the 

revelation of EBSARY known to lawyer, ARONSON. Investigation 

will continue in relation to this file. 
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Donald MARSHALL, Jr. 
Non-Capital Murder, Sec. 206(2) C.C.C. 
Sydney, N.S. 71-05-28/29 
(Sydney City Police Case) 

92-77 

• 

On 82-02-03 a meeting was held at the office of Crown 
Prosecutor, F. EDWARDS, with Insp. D.B. SCOTT, O.C. Sydney Sub-
Division, Chief J.F. MacINTYRE, Chief of Police for the City of 
Sydney, and Mr. EDWARDS in attendance. Chief MacINTYRE had called 
this meeting for the purpose of discussing the SEALE murder which 
took place in the City of Sydney on the night of the 28th - 
morning of the 29th of May, 1971. 

Chief MacINTYRE produced a letter written to him by Steven 
J. ARONSON of the Law Firm of ARONSON & MacDONALD, 277 Pleasant St., 
Dartmouth, N.S., telephone number, 463-9131, copy number 1 attached. 
In this letter Mr. ARONSON advised that he was representing Mr. 
MARSHALL and that he had uncovered new evidence in the noted case. 
This evidence came from the person of Mitchell payne SARSON of 11 
Twining St., Pictou, N.S. Mr. SARSON had been interviewed by ARONSON 
at MARSHALL's request and he had told him that in 1979 one Roy EBSARY 
of Sydney, N.S., had admitted stabbing SEALE. Mr. ARONSON requested 
Chief MacINTYRE look into the matter. 

It was Chief MacINTYRE's feeling and concurred with by Mr. 
EDWARDS that an impartial investigation should be conducted by this 
Force. Chief MacINTYRE was very familiar with the case and was in 
fdct a Detective Sergeant at the time and main investigator of the 
offence. The Chief turned over all statements,taken in the case and 
thoroughly explained the case to Insp. SCOTT and later to myself. A 
description of the offence is as follows. 

At approximately 12:00 Midnight on the night of the 28th/29th 
of May, 1971, the Sydney City Police received a call from a Mr. Brian 
DOUCET of 120 Crescent St., Sydney, N.S. Mr. DOUCET related to the 
Police that he had two men at his door advising of a stabbing outside 
his home on Crescent Street. Mr. DOUCET stated that one of these men 
was Donald MARSHALL and that he had a cut on his left arm which was 
not bleeding. Mr. DOUCET later gave evidence to this effect, copy of 
his original statement attached - number 2. I find two points in-
teresting in this statement; one, that it was Donald MARSHALL who came 
to his door with another man, two, he observed a cut and it was not 
bleeding. 

On the date in question the Sydney City Police had three 
vehicles on duty which were immediately dispatched to the scene. 
Attached are copies of the reports made by the various officers. 
Basically, SEALE was found with a very extensive slashing wound to his 
stomach and lost a great deal of blood. MARSHALL was at the scene and 
taken by the Police to the Hospital where he received ten stitches 

.../2 

tit.) T AL. L.ArflAUIAN PAWN I ruuct -GENDARMERIE ROYALE DU CANADA  

C-231(11"15)750-21-029-4527 



cont'd 

41••• •••••••1i .7%01IL 
It 0111(1 

10 PAGI 
2 

Donald MARSHALL, Jr. 
Non-Capital Murder, Sec. 206(2) C.C.C. 

for the cut in his left arm. Police Officers roughly describe the 
scene and their actions. The main point of interest is that eye 
witness, Maynard CHANT of Louisbourg, N.S., was uncovered at this 
point. For the sake of clarity statements will be numbered "3a, b, 
c, d, e." A plan of the scene also attached numbered 4. 

f;. Numerous neighbourhood enquiries were conducted and state-
ments taken, however, very little of an evidentiary nature was reveal( 
From these statements we are able to follow the paths of the two 
principle subjects, SEALE, the deceased, and MARSHALL, the accused. 
Witness, Alana DIXON's statement,number 5, traces SEALE from the dance 
at St. Joseph's Hall walking behind her and her two friends down Georg 
Street and entering Wentworth Park. It is interesting to note that 
conversation took place with the deceased and he did not talk to any-
one else between the dance and entering the Park. An interview with 
Keith BEAVER confirms this story but states that SEALE walked down 
George Street with them but did not enter the Park, statement number 
6 attached. The next witness to see SEALE was Patricia Ann HARRIS and 
Terrance GUSHUE. GUSHUE was apparently intoxicated but HARRIS gives 
an account of seeing MARSHALL and SEALE together on Crescent Street. 
From the sequence of events this must have been a few minutes prior 
to the murder. There appears to be no conflict at this point; MARSHAL 
gave GUSHUE a match. SEALE appears to have walked away from the group 
as they approached, statement number 7 attached. Shortly after the 
stabbing, one Robert Scott MacKAY and his girlfriend arrive at the 
scene. SEALE is lying on the roadway stabbed with no one else in 
sight. MacKAY runs across the Park for help and when he returns 
MARSHALL is returning to the scene in a car, statement number 8 
attached. 

7. In relation to Donald MARSHALL'S movements, they were traced 
to Bedford, Shubenacadie and returning to Sydney on the day of the 
murder. During this time he was in the company of one Roy GOULD and 
on the evening in question was wearing a light yellow jacket belonging 
to GOULD. During the evening there is no connection with Sandford 
SEALE. MARSHALL did not attend the dance and as near as can be as-
certained they met in the Park shortly before 12:00 Midnight. The 
previously mentioned witness, HARRIS, places the two of them together 
on Crescent Street. From this point one could only take the statement 
of MARSHALL, copy attar.hed, number 9. It will be noted that MARSHALL 
states he saw one Robert PATTERSON in the Park. There is no state-
ment taken from PATTERSON and to date he can not be located. MARSHALL' 
statement is self-explanatory. He attributes the stabbing to the 
shorter of two men who they met on Crescent Street. The reason being 
that they didn't like colored people or Indians. What appears to be 
minor points in this statement later prove rather interesting. He 
believed the two men were Priests. In evidence he stated that the 
shorter man wore a long blue coat over his shoulders. He also stated 
that the older of the two wore glasses and gave a general physical 
description. 
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Donald MARSHALL, Jr. 
Non-Capital Murder, Sec. 206(2) C.C.C. 

cont 'd 

Investigation on 71-05-30 included the taking of a statement 
from Maynard Vincent CHANT, age 15 years, of Louisbourg, N.S., as 
well as John Louis PRACTICO of 201 Bentinck Street, Sydney, statements 
number 10 and 11 attached. CHANT stated he was standing on the tracks 
and saw the two men that stabbed SEALE and MARSHALL. After the 
stabbing he stated that MARSHALL caught up to him, showed him his arm 
where he was stabbed and they then returned to SEALE in the company 
of others and he placed his shirt on SEALE's wound. His description 
of the two men does not match MARSHALL'S. A short statement was taken 
from PRACTICO directly following CHANT'S statement. In this statement 
he places SEALE and MARSHALL together outside the Park between the 
dance hall and the store on George Street. He states he was some 
distance from the scene and did not see the murder, but saw the two 
assailants make good their escape in a Volkswagon car which he des-
cribes. 

On 71-06-04 PRACTICO and CHANT were again interviewed. It 
should be noted that these twc subjects did not know one another. 
The only common thread being that both discussed the murder with 
MARSHALL. PRACTIc0 was interviewed first and substantially changed 
his story from the first statement. He states he met SEALE and 
MARSHALL at the corner of George and Argyle Streets and they en-
deavoured to entice him into the Park. He then took up a position on 
the railroad tracks and observed Donald MARSHALL stab SEALE. In Court 
he gave in evidence that he was seated behind a bush drinking a pint 
of beer and observed MARSHALL stab SEALE. He was cross-examined 
closely by Defence on his verbal statements and gave his reason for 
divergence as being in fear of his lffe from MARSHALL's Indian friends 
At one point in Supreme Court, PRACTICO approached the Defence and 
Sheriff advising he was lying. This was brought out in Court and 
PRACTICO attributed it to his fear of Indians. 

On the afternoon of 71-06-04 a second statement was also 
taken from CHANT. In this statement he recants his first statement 
and advises that he saw MARSHALL stab SEALE. It might also be noted 
that he says that MARSHALL did not go for help, however, witness 
DOUCET says he arrived at his home and requested an ambulance. There 
is no reason given for this change of heart but Chief MacINTYRE ad-
vises he lied in the first instance at the instigation of, and from 
fear of MARSHALL. It will be noted that the second statement is 
signed by Det. Sgt. John MacINTYRE, Det. William URQUHART, Mrs. Beulah 
CHANT (mother), Chief Wayne MacGEE, and CHANT'S Probation Officer. In 
reading the transcript of the trial of this case I note that CHANT 
was declared a hostile witness when it came to the point of saying he 
saw MARSHALL stab SEALE. He was then questioned on the evidence given 
in lower Court and answered in the affirmative that MARSHALL stabbed 
SEALE. There was no cross-examination in regards to the first state-
ments taken from both PRACTICO and CHANT. 
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Non-Capital Murder, Sec. 206 (2) C.C.C. 

cont 'd 
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The foregoing was the basic evidence for the Crown. Evidence 
for the Defence was given by MARSHALL and it would appear from read-
ing the transcript that he made a poor witness. MARSHALL was con-
iicted of non capital murder and the case was appealed to the Supreme 
Court of Nova Scotia and the appeal was dismissed. On 71-11-15 after 
the completion of trials, one James William McNEIL of Ceorge Street, 
Sydney, contacted Chief MacINTYRE. He basically advised the City 
Police that he vas with Roy EBSARY on the night of the murder on 
Crescent Street. He observed EBSARY stab SEALE in an abortive robbery 
attempt. His conscience had bothered him since MARSHALL's conviction 
and he told his mother and brother and then the Police, see statement 
number 12. 

As MARSHALL had already been convicted and all the facts as 
then known presented to the Court, Chief MacINTYRE felt that an in-
dependent investigation should be done by the R.C.M.P. To this end 
then S/Insp. E.A. MARSHALL cam3 to Sydney as well as Cpl. E.C. SMITH. 
Cpl. SMITH conducted a polygraph test on both EBSARY and McNEIL and 
found EBSARY truthful in that he did not stab SEALE. McNEIL was found 
indetermlnate as he has a low I.Q. and is easily led. Please find 
attached copies of S/Insp. MARSHALL and Cpl. SMITH's reports noted 
as attachment number 14a. Roy EBSARY was interviewed and admitted to 
the robbery attempt by SEALE and MARSHALL but denied the murder. This 
would more or less terminate the investigational process in regards 
to this investigation. During the ensuing years Chief MacINTYRE ad-
vised that he periodically heard from the MARSHALL family. On one 
occasion MARSHALL attempted to get Christmas parole which the Chief 
felt was improper due to the threats made and possible follow-up of 
same. In reviewing the statements originally taken in this case, the 
only reference to EBSARY and McNEIL I can find is a statement from 
George McNEIL and Sandy McNEIL of 91 and 84 Bungalow Road, Coxheath, 
N.S., In this statement they advised that they observed two men 
answering the description of EBSARY and McNEIL in the Park talking to 
a fellow and girl sitting on a Park bench, statement number 13 
attached. 

Investigation in regards to the letter of complaint of 
Mr. ARONSON was conducted by Cpl. J.E. CARROLL and S/Sgt. H.F. WHEATON 
As Mr. EBSARY is presently before the Courts for a stabbing incident 
the investigator, Detective Cpl. H.A. WOODBURN of the Sydney City 
Police was interviewed. It was learned that EBSARY and the victim got 
into an argument with reference to placing a lock on his door. As the 
victim was about to leave, EBSARY appeared from the kitchen with a 
knife and plunged it in the victim's chest. EBSARY has categorically 
denied same and comes to trial on 82-03-05. EBSARY was well known to 
Detective Cpl. WOODBURN as an eccentric wino who lives in a fantasy 
world. Subject refers to himself as an ordained minister and a sea 
captain, neither of which he is. He is known to have a violent side 
to his personality and has been charged with carrying a concealed 
weapon (knife) since the murder of SEALE as well as the recent stabbinc 
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incident. EBSARY normally dresses in a rather natty fashion wearing 
a blue burbery over his shoulders, numerous rings on his fingers and 
a sea captain's hat. His day to day life consists of brief sober 
periods with varying degrees of intoxication the remainder of the time. 

Mrs. Mary EBSARY, Mechanic St., Sydr.ey, N.S., the former 
connon-law wife of Roy EBSARY was interviewed. Also present at this 
interview was Gregory A. EBSARY, age 26 years, son of Roy and Mary 
EBSARY. Mrs. EBSARY and her son were very rational and co-operative. 
They described the period of around May, 1971, as being a very tur-
bulent time for them. Roy EBSARY at this time was working as an 
assistant chef at the Isle Royal Hotel and drinking heavily. When 
drinking he was extremely violent and Mrs. EBSARY would have to dress 
the two children and get out of the house as she feared for their 
safety. Roy EBSARY also had a fetish for knives. Son Gregory des-
cribed a grinding wheel he had in the basement where he would make 
knives. Subjects could not categorically state that on the evening in 
question that Roy EBSARY was carrying a knife but they would be very 
surprised if he were not. Gregory EBSARY turned over ten knives which 
would have been in Roy's possession at the time of the murder. Photo 
attached. These knives had been placeJ over a beam in the basement and 
had never been touched. Knives have been forwarded to C.D.L. Halifax 
for hair, fiber and blood examination. The second point of note from 
this interview is that after Roy EBSARY completed the polygraph test, 
which he passed, he returned home and did not leave the house for 
seven years. He completely changed his habits by not drinking or 
associating with anyone. This situation stopped when Mitchell SARSON 
came to live at the home and a homosexual relationship began. Roy 
EBSARY then returned to his former pattern of drinking, violence and 
an affinity for knives. Statement of Mrs. EBSARY and her son 
attached, number 14b. Also attached pictures of knives seized 14d. 

James William McNEIL of 222 Mt. Pleasant St., Sydney was 
interviewed. McNEIL was quite sure that on the evening of the 28/29 
of May, 1971, he saw EBSARY stab SEALE. He used the same words that 
were used in statements some ten and one half years ago, "dig man 
dig". When questioned in detail McNEIL's memory was not accurate and 
there were areas he could not recall. I found McNEIL to be sub-average 
intelligence, simple but honest. He was not vindictive or motivated 
in a derogatory way to tell his story about EBSARY. He said his con-
science bothered him and he told his family about it and they went to 
the Police. See statement number 14c taken from McNEIL as well as 
statements taken from his brothers numbered 15 and 16. When asked 
about the polygraph he said that he was very nervous and felt he 
flunked it 

Mitchell Bayne SARSON of 11 Twining St., Pictou, N.S., was 
interviewed, see statement number 17. It will be noted that SARSON 
met Donald MARSHALL, Jr. in Dorchester and had several discussions with 
him. The possibility of collusion between MARSHALL and SARSON can not 
be precluded. However, SARSON says that EBSARY told him he stabbed 
SEALE and is willing to take a polygraph to this effect. It should 
also be mentioned that SARSON has been convicted of poss. for the pur- 
pose of trafficking and is known to Pictou Det. as a trafficker in marihuana. 

IICMPARC C-2,32 0/75) 7530-21-029-4528 



.11 ••••/ • •• • •• IP •1•••"-V • • •fa, • MP •,•••••••• 

RE Oeif I PAGi 

Donald MARSHALL, Jr. 
Non-Capital Murder, Sec. 206(2) C.C.C. 

cont'd 

From reading Judge DUBINSKY's address to the Jury it becomes 
evident that this entire case hinged around the evidence of the two 
eye witnesses. There was no murder weapon recovered, no statement of 
admission from MARSHALL, and no strong motive of hatred, etc., between 
MARSHALL and SEALE. The two witnesses indicated they heard an argu-
ment. On 82-02-16 witness Maynard Vincent CHANT was interviewed at 
his father's home, statement number 18 attached. 

It will be noted that CHANT states that he did not witness 
the murder, and was in fact on the opposite side of the Park when it 
happened. The first he knew of same was when MARSHALL came running 
up to him. The story from that point basically agrees with MARSHALL. 
He advises that he repeated the story to the police because when he 
was checked on George Street near Shadwick he had advised he saw it 
all meaning the wound, blood, intestines, etc. From that point he 
was interviewed by the Police and felt obligated to say something so 
he repeated the story told him by MARSHALL in the car around the Lake 
and at the scene waiting for the Police. On the 4th of June when 
interviewed by the Police he was told he was seen in the Park so he 
agreed to it and from there on he was afraid not to agree. He empha-
sized that he was fourteen turning fifteel, years of age at the time 
and felt pressured into helping the Police and the Prosecutor. He 
advised that the prosecutor threatened him with a charge of perjury if 
he changed his story after the lower Court hearing. Mr. CHANT volun-
teered this information to the investigators absolutely without 
prompting and said it has been on his conscience since the trial. 
Approximately two years ago CHANT became a "Born Again Christian" and 
advised his mother of what he had done. / asked Mrs. CHANT about this 
and she confirmed Maynard CHANT's story. This family is well known 
in Louisbourg as being very religious. CHANT swears he is now telling 
the truth in regards to this matter and exhibits considerable remorse 
for what he had done. 

The investigators had some difficulty locating the second 
eye witness, John L. PRACTICO. Subject's mother was eventually 
located and she advised her son is living in New Waterford, however, 
refused to divulge his location. She stated that he has had severe 
mental problems since this incident and was fearful that our inter-
viewing of him would bring on a complete nervous breakdown. She state( 
that after giving evidence in Court her son had to be admitted to the 
Nova Scotia Hospitall He fears greatly that some day MARSHALL will 
get out of jail and kill him. She requested that we speak to his 
psychiatrist, Dr. MIAN, at the Cape Breton Hospital, or his case 
worker, Andy ANDERSON. 

Dr. M.A. MIAN, Director of the Cape Breton Mospital, and 
Miss Ann McLEOD, Hospital Staff Administrator, were interviewed; they 
both concurred on their views of PRACTICC. Dr. MIAN advised that he 
has been treating PRACTICO since he was twelve years old, subject 
being sixteen at the time of the murder. He is classed as being 
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schizophrenic. This condition manifests itself in this man by his 
continually lying and manipulating so that he can place himself in 
the limelight. He craves to be the center of attention and is con-
tinually a social problem. When confronted he becomes aggressive 
and belligerent. Subject is kept on continual medication in order 
to function outside the institution. Dr. MIAN and Miss McLEOD 
were most helpful and allowed the investigators to peruse PRACTICO's 
complete file. In doiny Sc' the pattern could be clearly seen as 
described above from Doctors locally as well as the Nova Scotia 
Hospital and an Army psychiatrist which PRACTICO became involved with 
when trying to join that organization. Dr. MIAN was very strongly 
of the opinion that PRACTICO would be a most unreliable witness in 
the murder case he gave evidence on in 1971. As an aside, the 
Doctor advised that he was surprised someone did not contact him at th 
time of this trial as he was then treating PRACTICO. PRACTICO never 
talked about the trial other than to express fear that the Indians 
were out to get him. Statement of Dr. MIAN number 19 attached. 

In view of the serious nature of this matter it was felt 
that PRACTICO should be interviewed. An interview was conducted by 
Cpl. CARROLL with Mr. A. ARSENAULT present. Cpl. CARROLL found 
PRACTICO to be very nervous, however, appeared in control of his 
faculties. Please find his statement number 20 attached. Mr. 
ARSENAULT who has been in touch with PRACTICO for a number of years 
advised Cpl. CARROLL that this was one of PRACTICO's better days. 

A patrol was made to Dorchester Penitentiary and Donald 
MARSHALL was interviewed. The facts of this investigation were not 
made known to MARSHALL. We aavired him we were looking into Mr. 
ARONSON's letter and if he had anything to tell us in regards to the 
SEALE murder to feel free to do so. He then began to recall the 
events of the night of the 28/29 of May, 1971. He followed the events 
as previously outlined stating that he was not at the dance at St. 
Joseph's Hall and met SEALE on the George Street side of Wentworth 
Park. He advised that the first time he saw EBSARY and McNEIL who 
he refers to as the tall fellow and short fellow or young fellow and 
old fellow was on the George Street side of Wentworth Park and they 
wee talking to a guy and a girl sitting on a Park bench. MARSHALL 
and SEALE walked about the Park and discussed getting money by rob-
bing someone. He said he had never told anyone about this as he felt 
it would look bad for him. They saw the tall fellow and short fellow 
go up on Crescent Street and go in the direction of South Bentinck 
Street. They also saw Terry GUSHUE and Patricia HARRIS and GUSHUE 
asked him for a match. At this time SEALE and MARSHALL broke up, 
MARSHALL going to Terry GUSHUE and giving him a match and SEALE want 
back and engaged EBSARY and McNEIL in conversation. After leaving 
GUSHUE and HARRIS he went down Crescent Street to SEALE, EBSARY and 
McNEIL. They engaged in conversation and talked about women in the 
Park, booze and other things. EBSARY and McNEIL turned to leave 
heading toward South Bentinck Street. 

urcAtricac C-221 0/7s, 7530-21-079 4531. 
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At this point MARSHALL called them back and told them they 
wanted their money. SEALE was in front of EBSARY and MARSHALL took 
McNEIL and a scuffle ensued. He observed EBSARY stab SEALE and he 
then let go of McNEIL as EBSARY was then coming after him. EBSARY 
swung the knife at him and he warded the blow off receiving a cut on 
his inner left arm. He then ran from the scene until he ran into 
CHANT and reportcd the incident to him and returned to SEALE as 
previously described. He describes the two men as the short man being 
older wearing glasses with a blue coat over his shoulders. The young 
fellow was tall and very drunk. In the conversation one of the two 
said they were priests but they were both fairly drunk and trampish 
looking. 

MARSHALL maintains his innocence and has done so during his 
entire time in prison. He advised he thinks continually of his case 
and the evidence given. During our visit at Dorchester, Supervisor 
Dale CROSS was spoken to. He showed us MARSHALL's file and stated 
that he was a very good prisoner. The fact that he maintains his 
innocence is rather rare as it would be definitely to his advantage 
to admit his guilt because he would then be eligible for more con-
sideration from the parole boari. Mr. CROSS feels that with his 
prison record there is a good possibility he would be out now if he 
admitted guilt. Written statement obtained from Donald MARSHALL on 
82-03-09. Statement number 21 attached. 

On reading the transcript of evidence and the address to the 
Jury by both the Crown and Defence another area presented to the Jury 
to support MARSHALL'S guilt was the evidence of Patricia HARRIS. It 
will be remembered that HARRIS and her boyfriend, GUSHUE, met Ml.RSHALL 
on Crescent Street minutes prior to the murder. MARSHALL gave GUSHUE 
a light, GUSHUE being rather intoxicated. GUSHUE's evidence was 
rather vague due to his state of sobriety, however, Miss HARRIS then 
14 years of age, gave evidence that there were no other people on 
Crescent Street at this time. She stated SEALE walked away from 
MARSHALL, GUSHUE and herself and the other two alleged people which 
would be EBSARY and McNEIL were not on the street. Miss HARRIS was 
located and interviewed, Statement number 22 attached. /t will be note 
that Miss HARRIS states she was pressured into saying that the two othe 
people were not present. She was quite upset with the way sl,e was 
treated by the Police, and felt forced to lie on the stand because she 
had given a written statement. Miss HARRIS's rucollection supports 
MARSHALL'S story completely in regards to the number of people present 
on Crescent Street at that time. The evidence as presented to the Jury 
was that only MARSHALL and SEALE were on Crescent Street when in fact 
there were two other people present on the street at the time and Miss 
HARRIS says she told the Police repeatedly and they refused to accept. 
In view of the serious allegations being made by Miss HARRIS she was 
requested to relate her story to Crown Prosecutor, F.E. EDWARDS, which 
she did on 82-03-01. Terrance GUSHUE was interviewed, however, his 
memory of the night in question was poor. GUSHUE's statement number 23 
attached. 

• •19  
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26. On 82-02-22, Roy Newman EBSARY was picked up and brought to 
our Sydney office. He was interviewed from 10:17 A.M. until 1:41 P.M. 
at which time he complained of chest pains and was taken home. I 
found this man to be as basically described by Det. Cl. WOODBURN. 
Subject rambled a great deal and at best is a very odd individual. 
When co.lfronted with the crime he would try to chaoge the subject or 
evade the issue. He seems to totally believe his fantasies as his 
wife predicted. On several occasions during this interview I felt 
that EBSARY was about to confess to the crime, however, he did not do 
so. At 4:30 P.M. I received a message to call EBSARY which I did with 
the conversation going as follows: 

Introduction: 

EBSARY: All our talking today was not in vain. 

WHEATON: What do you mean by that. 

EBSARY: Well you know I am a British Officer and a gentleman. 

WHEATON: Yes. 

EBSARY: You called me a homosexual. 

WHEATON: Yes. 

EBSARY: All our talking was not in vain you know. 

WHEATON: Why is that. 

EBSARY: Well I did it. 

WHEATON: Are you admitting to stabbing SEALE. 

EBSARY: Yes. 

WHEATON: Would you like to speak to me. 

EBSARY: No the other fellow. 

WHEATON: Okay, I'll send Jim down. 

27. At this point Cpl. J.E. CARROLL went to the EBSARY home. He 
found EBSARY drinking but not drunk and accompanied by another wino. 
Be took him to a private room, however, he maintained a conversation 
with the man in the next room. Cpl. CARROLL asked him if it was self-
defence and he stated it was and that he used a small pen knife which h( 
no longer has. He said he did not wish to give a written statement at 
this time. He wanted to see Mrs. MARSHALL and see her face so he could 
judge her before he would give a further statement. He said he would 
give evidence at a new trial for MARSHALL. In view of the circum-
stances, Cpl. CARROLL left at this point. 

000/10 
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On the afternoon of the 23rd of February, 1971, a meeting 
was held with Mr. & Mrs. Donald MARSHALL, Sr., and Roy EBSARY was 
present. At this meeting he assured Mrs. MARSHALL that her son did 
not stab anyone and that he would get him out of prison. EBSARY 
indicated to the MARSHALLS and the investigators that everything 
hinged on what happens to him on his 5th of March Court appearance. 

The two eye witnesses have completely changed their stories 
as told in their statements to Chief MacINTYRE and to the Court. 
Witness HARRIS has substantially changed her story in relation to the 
events of the evening of the 28/29 of May, 1971. If the two eye 
witnesses and Patricia HARRIS had given statements as they now have, 
there would not be a prima facia case against MARSHALL. EBSARY has 
made a verbal admission, however, refuses to give a written statement 
and is indeed a very strange individual who has never been mentally 
assessed. MARSHALL'S story as presently told has changed from the 
evidence as given in Court in regards to the robbery. Witness McNEIL 
has not changed his story and maintains that EBSARY stabbed SEALE. 
When questioned about the murder weapon, EBSARY's comment was that his 
wife probably threw any knife away after he moved out. There can be 
no doubt that Donald MARSHALL, Jr., is doing everything within his 
power to get out of jail. He has written the Sydney City Police and 
also wrote to EBSARY after reading the account of the recent stabbing 
in the Cape Breton newspaper. He asked EBSARY to take the protection 
of the Canada Evidence Act and admit to his guilt as he knows he saw 
him stab SEALE. At this juncture, on balance, and keeping in mind the 
mental capabilities of the majority of the persons involved, I have 
very grave doubts as to MARSHALL's guilt. Contact will be maintained 
with Chief MacINTYRE and Crown Prosecutor F. EDWARDS. 

Any direction which might be forthcoming wbald be very much 
appreciated. 

. . WHEATON) S/Sgt. 
P.C. Co-ordinator 
Sydney Sub/Division G.I.S. 

The Officer i/c C.I.B. 

FORWARDED 82-03-12. Attached for your information is completed 
report with appendices, as submitted by S/Sgt. H.F. WHEATON, Sydney 
Sub/Division P.C. Co-Ordinator. 

On 82-02-26, Chief John McINTYRE, Sydney City Police Department, 
came to my office at which time I allowed him to read the statements 
of CHANT and PRACTICO, in which they state they lied at the trial 
of MARSHALL in 1971. I also advised him in general terms the 
investigation we had conducted to that date. 
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Chief MacINTYRE brought up several points that we both thought 
should be clarified to determine the accuracy of this 
investigation. As a result of this meeting, I requested all 
witnesses be interviewed and, in particular, the HARRIS girl 
to determine the accuracy of her statement that only MARSHALL 
and SEALE were present, as this seemed critical in Chief 
MacINTYRE's mind that this proved MARSHALL was lying. 

You will note that HARRIS' statement is quite revealing 
and as a result of her remarks it would appear to strengthen 
MARSHALL's claim that there were these other men present and his 
recollection of what happened that night is accurate. 

It would appear from this investigation that our two 
eyewitnesses to the murder lied on the stand, and that the 
other main witness, HARRIS, lied as well,under pressure 
from the Sydney City Police. We also have statements from 
MARSHALL and MacNEIL, stating that EBSARY is the person 
responsible for SEALE's murder, as well as a verbal admission 
to our investigators that he was responsible. 

After reviewing this case, I feel that MARSHALL is innocent 
of the offence and that we presently have enough evidence to 
support a prima facie case against EBSARY for the murder of 
SEALE. 

We have not received word back from the Lab, as to their 
findings regarding the knives given us by EBSARY's wife; 
however, when this report is available same will be forwarded. 

I have not personally discussed this report with the Crown 
Prosecutor, Mr. Frank EDWARDS; however, S/Sgt. WHEATON has kept 
him fully apprised of the investigation. 

If charges are contemplated against EBSARY, they should probably 
be handled by the Sydney City Police, as this offence 
is still within their jurisdiction. 

Your comments and those of the Attorney General's Department 
will be aw ted at this point. 

co sp. 
nding Sydney Sub/Division 

IIICMPAPC C-237 (1/75) 7530-21-0294528 
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KEY LIST OF ATTACHMENTS:  

Letter from Stephen J. ARONSON, Barrister, Dartmouth, N.S. 

Statement of Brian DOUCET, 120 Crescent St., Sydney, N.S. 

Statement of P.C. Ambrose MacDONALD, Sydney City P.D. 

Statement of Csts. L. MROZ, DEAN, WALSH & McDONALD of Sydney 
City P.D. 

Statement of Cst, WALSH & MROZ, Sydney City P.D. 

Statement of P.C. Howard DEAN, Sydney City P.D. 

Plan drawing of scene. 

Statement of Alanna DIXON, 1155 Westmount Rd., C.B. 

Statement of Keith BEAVER. 

Statement of Patricia Ann HARRIS, 5 Kings Rd., Sydney, N.S. 

Statement of Robert Scott MacKAY, 225 Fulton Ave., Westmount. 

Statement of Donald John MARSHALL, 38 MicMac St., Sydney, N.S. 

Statement of Maynard Vincent CHANT, Main St., Louisbourg, C.B. 

Statement of John PRACTICO, 201 Bentinck St., Sydney, N.S. 

Statement of James William McNEIL, 1007 Rear George St., Sydney 

Statement of George Wallace McNEIL & Roderick Alexander McNEIL 
of Coxheath, C.B. 

Reports of S/Insp. MARSHALL & Cpl. SMITH 

Statement of Mrs. Mary EBSARY & Gregory EBSARY, 46 Mechanic St., 
Sydney, N.S. 

Statement of James William MacNEIL, 222 Mt. Pleasant St., 
Sydney, N.S. 

Photo of knives seized. 

Statement of David William McNEIL, 1007 George St., Sydney, N.S. 

Statement of John Joseph MacNEIL, 187 King St., East Toronto, On 

.../12 
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Statement of Mitchell Bayne SARSON, 11 Twining St., Pictou, 
N.S. 

Statement of Maynard Vincent CHANT, Louisbourg, C.B. 

Statement of Dr. M.A. MIAN, M.D. F.R.C.P., Sydney, N.S. 

Statement of John Louis PRACTICO, 331 MacKay St., New 
Waterford, C.B. 

Statement of Donald MARSHALL, Jr., Dorchester, New Brunswick 

Statement of Patricia Ann HARRISS, 5 Kings Rd., Sydney, N.S. 

Statement of Terrance Patrick GUSHUE, 630 George St., Apt. 
# 5, Sydney, N.S. 

f0:14PARC C-237 (1/75) 7530 21 029 4528 



22 "ATTACHMENT # 1" 

AcronecD; MacDona 

  

 

Esuutqsm%Nom 

 

 

Stephen J. Aronson 

Leo I. MacDonald 

Dartmouth Professional Centre • Suite 305 • 277 Pleasant Street • Dartmouth. N.S. Canada 82Y 487 • (902) 463-913 

January 26, 1982 

Chief 
Sydney City Police 
Sydney, Nova Scotia 

Dear Sir: 

Re: Donald Marshall, Jr. 

I have been retained by Mr. Marshall to look into the circum-
stances surrounding his conviction for the murder of Sandy Seale 
in Sydney. 

I have had several conversations with Mr. Marshall at Dorchester 
and he continues to declare his innocence. I have also spoken 
with several other individuals wly) are concerned with this matter. 

Att44,---1 
One individual - Mitchell Bayne of 11 Twining Street, Pictou wno 
in October of 1979 was living in Sydney with Roy Ebsary. Ebsary, 
according to Bayne, raised the matter of the Seale murder and 
told Bayne that it was in fact he (Ebsary) who committed the 
murder. I spoke with Bayne personally and he told me that Ebsary 
had indeed confessed to him. 

Recently I was advised that Ebsary has been charged with an 
assault in the Sydney area. May I therefore ask that you look 
into Mr. Bayne's story to determine whether it warrants further 
action on your part. 

I would appreciate hearing from you once you have looked into 
this information. 

Yours sincerely, 

SJA:md Stephen J. Aronson 
c.c. - Donald Marshall, Jr. 
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L 

June 14th, 1971 - tliie 7:55 P.N. 

St'rt,e.1127, LoLicet, 120 Crescent St.,Svdney, 

Gn 'play 28th, h171, around 12 P.m. I was watching TV, the 
late show. 1 heard people come up the front steps. 
I welt to the door. 1 opened the cloor - two fellows were 

lioth said call an ambulance. 

id you know any of the people that came to the door. 

I went to the phone anJ called the police. Sgt. Len 
wrrs on duty and told him to call an 

!,moulEnce. As I wes hen21ng un the phone, the police 
cal- came. 1 put my shoes and jacket on and another 
Felice cr came. he first cer that came took a fellow 
with ayellow jacket - one of the fellows that was at 
my eoor - ‘;.'ho showed ';Je e cut on his left arm - from 
which tflere was no blood. 

I belped Leo curry h(;lp put e body in the ambulance-
whie'n was 1yin:7 on L;-f-escent St. on the track side near 
th,7 resiuence of inn Campbell, Crescent St. almost in 
line with thh doitule driveway that services the 
campOell resience and Jrescent Apaximextxx Apartments 

IJetective MR i4acDona1d 
Came to the city hospital an the Dr. would not let 
him in the room. 

S1t7ned: 13rian Doucet 

hi .e H:2( 
June 14th,1971 

Sergt. wm. Urquhart 



CITY OF SYDNEY POLICE DEPARTMENT "ATTACHMENT I 3a" 

CONTINUATION REPORT 24 
I SUBJECT CASE No. 

COPY  

1971 
May 29 
2115 A.m. While patrolling Esplanade, was informsd by 

P.C.'s Walsh and kros in Car # 3 of incident in Wentworth 

Park. Proceeded to Goverment Wharf in Cmz # 3 but found 

no ships at berth. We then conducted a search of the 

restaurants in the area to no avail. 1 was then droppeo off 
on my beat by Car # 3 and continued on with ay regular patrol 
duties and checked restaurants periodically throughout the 

shift. 

Sisned: P.C.Asbrose MacDonald. 
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CASE 14e. 

 

       

COPY 

1971 
May 29th 
12fU 

Mr. M.D. Mattson, 103 Byng Ave.,called the Police Station 
and reported that he heard some men talking on the street 
outside his house and from their conversation, it seems 
someone has been assaulted in V4entworth Park and in need 
of medical attention. 

Cars 1 - 3 and 4 responded. 

Further to the above Cpl. .lartin i.:acLonald reported two 
men had been stabbed - one in serious condition and 
required an ambulance. T.W.Gurry's were notified and 
responded; also Let. M..MacDona1d who took over the 
investigatdon. 

On arrival, noticed Sandy Seale of -vvestmount on the 
ground; after apparently being felled by stab wounds-
inflicted apparently from a person or persons who had 
fled the scene. Seale's intestines were visible and a 
considerable amount of blood had been lost as a result 
of the stabbing. The family were notified. A companion, 
Donald iqarshall also treated and released. 

SiEned; Csts. LJgroz; Dean; 
,alsh and M.HcDonald 

//////illi///////////////////// 
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1 971 
May SO 
128.10 A.M. 

At this time as • result of a Police Call to the vicinity cf 
la :dyne eve. re  • stabbing, all ears on the tole side were 
dispatched to the area. Cars 1 - 4 - 3. I was in Car # 3 sad 
picked up Cat. Leo Mros and went to the Wentworth Park area. 

Cat. Howard Dean and Cpl. Martin MacDonald arrived first at 
the scene and Cat. Dean radioed that the incident happened on 
Crescent St. Se immediately were on the scene. 

Cat. Dean had one Donald Junior Marshall, who had been stabbed 
in the left arm and told re he would take Marshall to the 

hospital, and I and Kroa would stand by to wait for an ambulance 
to convey one Sandy Seals to hospital. 

Seale at this time was lying on his left side on the pavement on 
Crescent St. I approached the youth on the ground and moved his 
jacket tosae extent of his injury and on moving his shirt, I 

observed his intestines protruding from the opening in his 
abdomen. Curry's ambulance responded to the scene and Seale was 
removed to City Hospital where he waataken to surgery immediately 
by Doctor Naavi. The only remark made by Seale other than moans 
of pain was in the hospital on the table in the outpatient room 
when he said •I can't breathe • After we left the hospital, Cat. 
Arcs and I went to all open restaurants to check for two suspects 
described by Donald Marshall, I checked the Wandlyn Motel; Cape 
Br:Aar:or Motel and the his Royal Motel re any parties checking in 
through the night but to oo avail. 

Also checkea some of the taxis as to whether two men had been taken 
anywhere. At the scene on Crescent St., I was unable to come up with 
an eye witness as to what had taken place. Sandy Seale had been 
at the dance at Ft. Joseph's and observed there by Cat. John Mullowney. 

There were several people on Crescent St. who live there this 
incident took place who might be able to give something further. 
At this tiros we could not leave the street to question these people. 

Signed: Cat. Walsh and M'04. 
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1971 36 
May ea-th 
1210 41.M.. 

Received a call from Sgt. MacOillivray that Mr. Mattson, 106 Byng Ars 
called and said he thought someone was stabbed in the park. At this time, I was on the parking lot at St. Joseph's Hall where a dance was taking place. 

We proceeded to Byng Ave. at a fast speed and not seeing anyone arour 
at 106 kept going towards the Esplanade and at this time, received a 
call from the Station that they went over behind the Drug Store, 
Polletts, Corner of George and Argyle St. I turned around at Byng 

and Charlotte and sped towards the Drug Store and went in behind the 
building but could not sea anyone around this area. 
We, Cpl. M. McDonald, then turned of Argyle unto, Crescent St. and 

checking along the grass and at this time up ahead of sae, I could 
see someone standing in the middle of the road waving his hands to 
come on. On arrival Jr. Marshall was starting on the road waving 

his hands and a fellow laying on the pavement. I jumped out of the 
car and Marshall said he and his buddy, Sandy Seale were stabbed. 
I checked Seale briefly and then called for an ambulance at which 
time Const. Walsh and Mroa in Care 3 came in off Bentinck St. 
Marshall told re it was a tall fellow with white hair and a short 
fellow. He showed so the knife wound on his left arm so I said to Coast. Walsh, I will take Marshall to the hospital and I left 
immediately for the City Hospital, 

Signed: P.C. Howard Dean. 
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2221.. 
M ar 50, 1971 
Statement of Alinna Dixon, age 15 yrs; residing at 1155 Westmount 
Road, C.B. 
I went to the dance Friday Night at St. Joseph's Hall, George St., 
Sydney with Karen McDonald, Trinity Ave. 
We left St. Joseph's - myselfl, Karen and Keith Beaver about 11140 P.M. 
we were walking down toward the Park (Wentworth) and Sandy Seale came 
behind. The four of us cut down into the park. I was going to catch 
the bus on the other end. Karen, I and Beaver cut across the bridge 

to Crescent St. and over by the Court Souse where I stayed on the 
gain Rd. waiting for the bus to come. Beaver went home. Karen stayed 
with me until the bus came. 
Q. Where did Sandy Seale go 
A. Sandy did not go over the bridge. Be went up over the bank to the 

tracks - that is the last I saw of his 
Q. Why did SaV go by himself at this point. 
A. He told u was going up town to get a bus 

W. Did you see anybody else in the park 
A. Just one man wearing something light sitting on a bench with his 

head down. Be was tall, we passed by him. 
Q. Was Sandy with you then 
A. Yes 

Q. Did they speak 
A. No 

Signed: Alanna Dixon 
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Interviewed the following boys on May 30th - at the Dixon • 
Home Westmountt 3 , / 
t1 1 

f2y?, 

,D3n-a14-Noseworthy,  age 15, 110 Fairhaven Drive and am 
Dixon, age 16, 1155 Westmount Road, Westmount: 

Left dance at 11:45 - the two of us gat the bus for 
Westmount on the Eqplanade. G.Dixon stated he drew a fake 
stamp on Sandy Sealeis hand and on his own; and also on 
D. Noseworthy -Lester drew his own, or got txmxkut somebody 
else to do it. Sandy was turnsd away by the Police. Elaine, 
my sister, got the bus down the road from us. She was alone. 

June 1-1971 - Interviewed Jams Cotie, address - 220 George St. 
Sydney, N.S., as -i-FP5-177Feceived from P.C. John 
Mullowney was that Cotie was in Wentworth Park and 
was also stabbed. Examined ()tie's body and found 
burn marks on his back. He indictted to us that he 
had fallen down the stairs at his home with the baby 
carriage at 220 George St. and this is what happened 
to his back. A story which could be true. They were 
definitely not stab marks on his back as reported. 

May 51, 1971 - Intelrviewed pith Beavek  in regard to Alanna 
Dixon's story and the only change that I found in his story 
was that they were talking with Sandy Seale leaving the dance 
and that he walked down George St. with them - that Sandy did 
not enter the Park at that time. He kept on down George by 
himself. The Dixon girl stated that Sandy walked through the 
Park in her statement but went over the bank to the railway 
track. 
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June 18th - 1:20 A.M. 

Statement of Patricia Ann Harris, age 14 yrs.,residing at 
5 KAngs Road,Sydney 

On May 28th, 1971, I went to St. Joseph's Dance Hall. I 
met Terry Gushue there. We danced for awhile and then a 
fight started. Terry got mixed up in it and he was asked 
to leave. So I went with him. I got mad at him for 
drinking & fighting. We went to the Park and sat on a 
bench and started arguing. Robert Patterson came to the 
Park with us. After a while, we crossed the park back 
of the bandshell. Then we went up to Crescent St. and by 
the green apt, building, we met Jr. Marshall. Terry got a 
match of him. 

fc-e. Was there anybody with Jr. Marshall 
A. Yes 
Q. Who was it 
A. He had a dark jacket on 

Was it Sandy Seale. Do you know him 
A. Yes, I know Sandy and it looked like him 
%. Did he speak to you 
A. No 
Q. Did Jr. Marshall say anything  else 
A. He was drinking 
Q. How was he dressed 
A. He had a light jacket on 
Q. Were they standing or walking when you met them 
A. Standing facing one another but when we came closer, they 

sort of parted and Sandy Seale moved back. We talked to 
Jr. got a match and left for home. 

Q. Did you see anybody else in the area 
A. No. Not on Crescent St. 
Q. Did you notice anybody on the railroad tracks 
A. No 
Q. Where did you learn about the stabbing 
A. Ittimollav=telci=ale.- 

continued - page 2  
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continued - page 2 - Patricia Harris 

Did you see any weapons on either Jr. Marshall or 
Sandy Seale 

A. No 

Q. How were they facing 
A. Sandy was facing the houses and Jr. Marshall was facing 

the Park 
c. What time would this be 
A. I would say about 12 P.M. xx We left the dance about 11:30P 

Sig-Jed: Patrician Harris 

June 18th - 12:25 

Sergt.Det. J.F.MacIntyre Sergt. W. Urquhart. 
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June 2, 1971 - 6:30 P.M. 

Statement of Robert Scott MacKay, age 16 yrs.sresiding at 
225 Fulton Avenue, Westmount,C.B. 

I was at St. Joseph's Dance Hall last Friday night. I was with 
Debbie McPherson, Keltic Drive and left the hall about 11:45 P.M. 
because che wanted. to get the North Sydney bus home. We walked 
down to Wentworth Park. We were there for 5 to 10 minutes; so we 
walked up on to Crescent St. She noticed Sandy Seale lying down 
on the roadside. I went over. I noticed it was Sandy and I 
asked him what was the matter. He told me he was stabbed and he 
needed help. I told her to go get a bus and I ran and tried to 
find a person to help me. I ran across the Park up to Polletts 
and I found a boy named Livingston from East Bay. He was with 
a girl at the time. So we ran back down through the pa rk and 
up to Crescent St". but by the time we were getting up to him 

a car slowed down and a Marshall boy got out. Junior said I was 
with him and he showed me his arm and so I told him we should to 
to a house and call the police. Be said No. So I talked to him 
and both of us went to a house there and I said "Call the Police. 
Jr. Marshali showed this man his arm. When we got back from the 
house, 2 police cars arrived. 

So the Police questioned me and told me to leave. I went home 
with Bruce Butt from Westmount. I met him at Harris' corner 
after I left the scene. 

Q. Did you ask Junior Marshall who stabbedthem. 
A.. Yes, be said a man with glasses and a younger man with him. 

Jr. said the man with thegasses stabbed Sandy and said that 
.is for you Buddy and then Jr, said be tried to get away and 
be stabbed him in the arm. 

Signed: Scott MacKay 

Sergt.Det.. J.F.MacIntyre 
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1971 
May 30 - 4.50 P.M. 

Statement of Donald John Marshall, age 17 yrs., residing at 
36 MicMac St. ,Sydney - 

About 12 P.M., Friday night, I came through the park from the 
direction of George St. near the tracks. I met Sandy Seale 
in the park coming towards me. We walked together. We met 
Bob Patterson. Be was drunk. We asked him if he knew us and 
be called us by name. We told him to sit down. We started to 
walk to the bridge. We stood there for a few seconds; 2 men 
whom we did not know called us up from Crescent St. They asked 
us for 2 cigarettes. I gave them ,to them; also a book of matches. 
The old guy started to talk to me about women. I said lots of then 
in the park; also they wanted to know where a bootlegger was. 

I asked them where they were from and they said Manitoba. I asked 
then if you guys are priests and the tall fellow WM said we are. 
One fellow had a long blue coat on. They told us we don't like 
colored people and Indians. The old guy turned to Sandy and said 
there is one,  for you black boy and be put the knife in his stomach. He then took the knife out of Sandy and swung At me and put it in 
my left arm. Be told me there is one for you to Indian. 

I stood for 2 seconds and then I ran for help. 

They both ran away up back of a green house. I circled around 
and got help.. The police were called and Ulm the ambulance. 

Q. Did you know these fellows 
A. No 
Q. Did you ever see them before 
A. No - 
Q. Describe these fellows to me 
A. 1 fellow - the small fellow 

combed back, wore glasses.  
face, long blue coat; dark 

toes. 

The other fellow - brown cordroy short coat - 5-11 - 150 - hat 
black, short hair - age 35 yrs -be was wearing a blue sweater 
too - V neck sweater with buttons - both of them - thin faces 

Signed: Donald Marshall 
May 30th-512 P.M. 
Sergt. Det. J,F.MacIntyre 

"ATTACHMENT # 9" 

was 5-9-10 - 190 lbs. hair - grey 
(black rimmed) age 50 yrs.Long wide 
blue sweater; black shoes-rounded 
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May 30, 1971 - 515 P.M. 

Statement of Maynard Vincent Chant - age 15 yrs., residing at 
Main St. Louisburg, C.B. 

kriday night I was in town and I left the Bus Terminal on 
Bentinck St. about 1140 P.M. I walked down Bentinck St. I 
came over Byng Ave. and started to cross the tracks. I got 
half way across the tracks - first I seen 2 fellows walking and 
2 more were walking kind of slow talking. The 2 fellows who 
stabbed Donald Marshall and Sandy Seale - they talked for a 

few minutes over on Crescent St. One fellow hauled a knife from 
his pocket and he stabbed one of the fellow - so I took off back 
across the tracks to Byng Ave. and started to walk towards the 
bus ti.rminal. Then I seen Donald Marshall coming down. I turned 
around and started to walk the other way. Donald caught up to me 
and said look what they did to me. He ehowed me along cut on his 
left arm. Then be said help me - my Buddy is over on the other aid 
of the pirk with a knife in his stomach. Then we started to look 

for more help. We met some boys and girls one of the girls gave 
Donald a handkerchief - we got a car to take us over to where seals 
was lying on the pavement. I took my shirt and put it around his 
waist and Donald went to a grey house and askod thq man if he wluld 
call an ambulance. 

About ten minutes later, 1 went up and asked the man in the house 
call again and I knelt down beside Sandy Seale and he said it was 

hot. I unbuttoned his jacket. I then discovered his stomach was 
cut. I took my shirt and put it where the cut was and made him 
comfortable. Then the police arrived. They called for the 
ambulance. be was taken to the hospital. 

Q. Did you know those other 2 men 
A. No 
Q. Did you know Donald Marshall 
A. I knew him to see him 
Q. Did you know Sandy Seale 
A. no 

Q. Could you give me a description of these other men 
A. one man atout 6,2 - light brown hair;dark pants; suit coat - 

over 200 lbs the other fellow 6,  tall - dark pants; dark hair- 
165 lbs. 

Q. Did you see their faces 
A. No 

Q. Would they be young or old 
A. I was not that handy continued - page 
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page 2. continued - statement of Maynard Vincent Chant  

Q. Was there just 4 men there 
A. Yes 

Q. Did you see any knife 
A. Yes it was a figure of a knife 

Q. Bow far away would you be 
A. 45 ft, or more down the tracks 

Q. Could you tell if Marshall was drinking 
A. I would not Bay he was 

Signed: Maynard Chant 

ticu3 5:.35 P.M. 

Sergt. Det.J.F.MacIntyre 
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Kay 30, 1971 

Statement of John Pratico, age 16 yrs.,residing at 201 Bentinck 
St. ,Sydney 

Friday night I was at St. Joseph's Dance. I left there around 
12 P.M. I seen Junior Marshall and Sandy Seale between the 
store and dance hall. I was talking to them. They wanted me 
to walk through with them. I said no. I went down Argyle St. 
and went over Crescent St. I was over by the Court house when 
I beard a scream. I looked. I seen 2 fellows running from the 
direction of the screaming. They jumped into a white volkswagon; 
blue lic. and white no, on it. One had a brown cordroy jacket — 
5'5 dark complexion;, heavy set. The other grey suit about 6 ft. 
tall;, husky; red sweater -like a pullover. I started to run home. 

Q. Did you see the Volkswagon since 
A. No, I saw the 2 fellows twice last night walking near the park, 

Q. Did you see them at the dance 
A. Yes. I seen them walking around. Bobbie Robert Patterson said 

they are from Toronto Saints Choice Zaz Bike Gang. 

Signed: John Pratico 

May 30th - 6 P.M. 
Sergt.Det. J.F.MacIntyre 
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Nov. 15th1  3,971 - 7:25 P.M. 

Statement cf Jas William McNeil, age 25 yrs.„residiGg at 1007 
Rear Georgo St. ,Sydney: 

Ersalf and Row dbsary were at the State Tavern, Glorge 
late in the evening in May, of this wear. We were there about an 
hr. or so. We left. We walked down George St. and took the abort 
cut through the Park (Wentworth). We came up to Crescent St. and 
while walking along Crescent St. we were approached by an Indian & 

a colored fellow from behind. The Indian put my right hand up behind 
my buck. The colored fellow said dig man dig. Then Roy Sbsary said 
I got something for you. Be put his hand in his right pocket and took 

a knife and drove it into the colored fellow's side 

L. What side 
A. The left hand side of the colored fellow. I seen Roy's hand & 

knife full ob blood 

*. Did you aeo the Indian being stabbed 
A. No. I did not 

What happened then 
A. Row went home and I was with him. fb washed the knife under the 

tap and washed his hands off. Then he told me not to say anything 
about it. 

Q. Did vu ask him why he done it 
A. Yes, he said it was self defence 

38 

4. What tire did you get home 
A. About 12 P.M. 

:4. How long were V3U at how's 
A. Atout 1 hr. after that 

(t. *hen did you see Roy again 
A. The next day I went to his 

him that fellow died 

that night 

house that night 

house. He was laying in bed. I told 

What did he say 
A. H3 said it was self-defence. I told him he did not have to kill him. 

He told me be had 2 children - a girl and boy and not to say anything 
to the police. I left then. 

Q. 
A. his wife, daughter & son. 

%. Lid they say anything to 'nu then continued - page 2-- - 

Ilato seen you at the house besides Roy 
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continued - page 2 

A. No. Not that day. About 2 days after than his son, about 18 or 
19 yrs old came to my house with his car. He drove me out to the 
Wandlyn Motel - He went in the motel and his mother came out to the 
car. She got in the back seat. He got in and she said don't go to 
their house any more because of what Roy done. The young fellow tol 
M3 if I mentioned what haponsd to the police all your family will 
be in trouble. They will have to go to Court 

Q. Was his mother present when he said that 
A.No 

Q. What ware you wearing that night 
A. I was wearing a college coat - blue with 2 white marks on the sleeve 

Q. What was Roy wearing 
A. A black shawl over his shoulders - something like a priest wears oyez 

his shoulders 
Q. When did you tell somebody about this 
A. The first ones  I told was my mother. She noticed I was not sleepinE 

and walking around since the trial. She asked me and I told her 
stout the stabbing and Indian man was in jail for something he did 
not do. It isn't fair. Then I told my brother Johnnie last night. 
Hs told me to go to the police 

4. Did you know Marshall or Seale that night 
A• No. 

Signed: James Maceleil 
Witness: Cpl.G.A,Tavlor 

Nov. 14th - 8 P.M. 
By: Sergt. Det, J.F,Maclntwre 
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1971 
kay 31st,6:30 P.M. 

Statement of George Wallaos McNeil, 18 yrs.,91 bungalow 
Road and Roderick Alexander McNeil, 17 yrs. 1 84 Bungalow 
toad, Coxbeatb4 

We left the dance at St. Joseph's Hall, Friday bight, 
1140 P.M. We walked through the perk and soon emen 

hanging around. Description as follows: 

1 man grey haired; grey or white top coat - 
5-9 W. 180 lbs. hair flat on his haad 
no wave straight back round fat face 
trampish looking late 50's 

kn4 man . tall 6 ft, or bettor spin average_sise 
dark hair • late 30 1m early 40 yrs - 
thin face. brown jacket short. 

They spoke to a fellow and girl sitting on a bench closest 
to the railroad tracks as you came over tho hill. Thoy 

asked thiplp./or a cigaretta. The gray haired follow said 
he hatPfdittr  a dollar. We kept on home. We called at 744tima 
at a school dance on the way home. 

i. Did y)u know Sandy Seals 
A. Yes, to sae him 

You seen him at the dance ball that night 
A. yes 

Q. Us was there when you left 
A. Yes. Ue was outside of the bull - all the tickets were 

sold early. 

• 

Q. Would you know them again 
A. We don't know. 

Signed: Coorge McNeil 
Sandy McNeil 
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Statement of: Mary P. EBSARY - 60 years 
Gregory A. EBSARY - 28 years 
46 Mechanic St., Sydney, N.S. 

TAkon. $4,-(11-n4  
Statement II 14B 

Today we have talked with Harry Wheaton of the R.C.M.P. and 

discussed Roy Ebsary. I was married (common law) to Roy for 29 yearE 

and Gregory would have known him all his life. At the time of the 

Seale murder we we,-e living as a family, 126 Rear Argyle St. That 

night Roy was out with Jimmie MacNeil. 

I can tell nothing of the murder nor can Greg. At the time 

Roy was working at the Isle Royal Hotel or Esplanade Grill. Roy had 

a habit of carrying knives at that time always. He carried them in 

his belt. He would take a knife and grind it down like a stiletto. 

He also made knives out of canes that would fit in the handle. He 

had knives of all shapes and'  descriptions and would have carried one 

the night of the murder, I feel however I did not actually see it. 

After the murder and him taking the polygraph Roy became a 

recluse. He went to his bedroom and literally stayed there. He woul 

not leave the house and did not associate with anyone other than the 

immediate family. He quit going to the tavern and stopped drinking 

and became a hermit. When Mitchell Sarson came to live at our house 

Roy completely changed. He started drinking again and running aroune 

with Sarson. Roy was not as violent during this period as he was 

eleven years ago. In 1971, he was extremely violent in his tantrums 

he would break up the house. Today we have turned over a number of 

knives Roy would have had at the time of the murder. 

In regards to this murder we can not say if he did it or 

didn't do it but we certainly feel he is capable of it. 

H.F. WHEATON, S/Sgt. 

Greg Ebsary 

Mary Ebsary 

IKJA pGaC C-237 (1/73) 7530-21-029-45/I 
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222 Mt. Pleasant St., Sydney 
B: 25 Jun. 46 

Taken: 82-02-08  

 

PAGE 1 
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"ATTACHMENT # 14t" 

I remember the SEALE murder. That night Roy EBSARY and I 

were at the State Tavern on George St., Sydney. We left and cut 

through the Park to go to Argyle St., to Roy's house. 

On Crescent St., two fellows came up on us from behind. 

They asked us for money. I heard one fellow the colored fellow 

or the Indian guy say dig man dig. 

All I remember is that the colored fellow sort of ran and 

then flopped on the road. I think the colored fellow was in front 

of Roy. We walked kind of fast away to Roy's. We went in the house 

I'm pretty sure I saw him wash the knife off in the sink. I can't 

remember if he had any blood. I told this to the Sydney City Police 

and R.C.M.P. I was nervous and shook up about this. Roy stabbed 

the negro and sort of come at the Indian. 

James MacNEIL 

R.D. MacQUEEN, Cst. 

H.F. WHEATON, S/Sgt. 

itC10,P.C.K C-137 (I/75) 7330-11-079-A5n 



"ATTACHMENT # 15" 
CITY OF SYDNEY POLICE DEPARTMENT 

CONTINUATION REPORT 43 
V:0 I SUBJECT 

    

    

    

  

CASE Igo. 

 

     

C 0 ? Y 

konday, lov. 15th , 1971 - 7:10 P.M. 

Statement of David William cNi1, age 19 yrs.,residing at 1007 
George St.,Sydner. 

Ab:ut 2 weeks ago, my brother James told we that himself and Ror 
,3bsarr were walking through the Wentworth Park. Be said Donald A'.arshall and Sand r Scale were on Crescent St. Donald Marshall 
graboed mr brother. He iJut his arm up behind his back. Marshall 
& Seale asked them for money. )4.1amkalaxdo0WaclucuLmioxt Marshall 
asked Seale to search James' father. Seale went to search him and hor Ebsarr said wait I have sometning and he pulled out a knife and stabbed Seale in the stomach. Then he stabbed Marshall in the arm, 
kr brother went to Ror's house on Argrle St. and he washed the knife under the tap 

Q. Did he know them br name 
A. No. he did not know tbem. He read the namez in the paper. 

Q. When he told rou about it was there anrbodr else around 
A. I was in mr house. There could of being other people around. 

Q. Did rou tell this storr to anybodr 
Al, No 

Q. Do rou know Ror Ebsarr 
A. Yes he was up at our house before this happened. He told me he was 

sailing on boats. 

Signed: David W. MacNeil 
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1\ov. 15, 1971 - time 6:25 P.M. 

Statement of John Joseph MacNil, 187 King St. ,East Toronto, Ontario. 

I arrived home from Toronto, Ont. this morning Nov. 15th, 1971 at abou 
2:30 A.M. I got off the train and walked home to 1007 Rear George St. 
I talked to my brothers;a7 sister and my mother. Then I went to bed 
about 5:05 A.M. I got up about seven I came down stairs. Mr 
brother James (Jim) started talking about incident in the park. Be said he was there and a fellow got life for it and he had nothing to 
do with it. So I asked him how he didn't go to the police. Be said 
he was scared. he said the. guY said for him to forget about it, 
rie said he saw the fellow stab the fellow in the Park. Be said the 
Indian guy had his hand behind his back. 

4dic, lae tell You the name of the man that stabbed the man in.the 
Park. 

A. Yes, but I can't remember the name. It sounded French. Jim went 
and laid down. I asked my sister Florence about it and my 
brother David. They said ha should go to the police. As he is 
not sleeping and he is scared of this man that did it - also of 
the police because he left it so long. We talked it over and then 
came to the police. 

Signed: John J. MacNeil 

Witness: Det.Sgt. M.J.McDonald 

BY: Sergt. Wm. Urquhart Nov. 15-71 - 6:40 P.M. 
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Statement of: Mitchell Bayne SARSON (B: 24 JUN 62) 
11 Twining St., Pictou, N.S. 485-6977 

Taken: 82-02-09 @ 2:30 P.M. 4 5 "ATTACHMENT II 17" 

In the winter of 1979 I think I was taking a drywall course 

at the Adult Vocational School. Cpt. SWEENEY here in Pictou arrang, 

for me to stay at Roy EBSARY's place in Sydney. He knew him from 

the war. 

My brother John is in Springhill for armed robbery, I think 

maybe attempted murder. I used to visit him and got to know Junior 

MARSHALL. My sister Shelly was also visiting and got to know Junio 

Junior escaped jail and came to Pictou and lived with Shelly for a 

couple of days. 

I think this was in the summer it could have been that wint,  

that I went to Sydney. We lived on Mechanic Street, Roy, Mary and 

Mary worked at night and Roy and I used to talk a lot. One night 

right out of the blue he told me he stabbed a colored fellow in the 

Park. I asked him what happened and he said, "He was walking throu 

the Park and got held up by a nigger and an Indian. The Nigger sail 

he wanted all his money. EBSARY said, "all my money" the nigger 

said yes, so he hauled his knife out and stabbed the nigger once. 

He showed me how he pulled it out with his left hand and jabbed him 

once. He mentioned he gouged the right arm between the wrist and 

elbow on the inner arm of the Indian. I am kind of fogged up on 

which arm he said. 

The words used were gimme all you got, so Roy said you want 

all I got. The nigger said Yes, so then he stabbed him. He said 

there were several knife wounds on the nigger, the Indian must have 

went back and did him in. I felt the Indian had killed the coon an 

EBSARY is the biggest bullshitter I ever saw so I didn't think to 

much more of it. He told me he carried a knife back and forth from 

the Isle Royal Hotel and that was the knife he used. I got the 

impression that it was a knife used for cutting meat. 

I thought this was just another one of Roy's stories but I 

mentioned it to Junior MARSHALL just before Christmas of 1981, and 

he was quite interested and we discussed it and he asked me to talk 

4011171CAC C-237 0/73) 7530-21-029-4326 
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Statement of: Mitchell Bayne SARSON (B: 24 JUN 62) 

cont 'd 

lAJNIINVAIION 

to one of his lawyers which I did. I was surprised to hear EBSARY 

had stabbed a guy in Sydney recently. EBSARY is a queer and weird 

that's why I got out of Sydney and came back to Pictou. EBSARY 

told me he was alone when it happened. Junior never admitted to 

me that he was trying to roll EBSARY. He did tell me that he was 

with the nigger that night. 

Mitchell SARSON 3:25 P.M. 
H.F. WHEATON, S/Sgt. 

J.E. CARROLL, Cpl. 

IIMUMPC4PC C-237 (1/7S) 753041-029-452e 
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Statement of: Maynard Vincent CHANT (B: 14 OCT. 56) 

Louisbourg 

PAGE 
1 

47 Taken: 82-02-16 "ATTACHMENT 41 18" 

In 1971 I would have been 14 years old. I went to Sydney 

with my parents to church. I skipped out of church and went to the 

Pier. From the Pier I went to the bus station and the bus had left 

to Louisbourg; I walked down Bentick to the Park. 

I was going to take a short cut across the Park to George 

Street and hitch hike home. I had not quite made it to the Park 

and a guy in a yellow jacket came running up to me. He showed me 

his arm where it was cut and told me his friend was stabbed over in 

the Park. We met some other people and he told them the same thing 

We flagged down a car a brown Nova and went over to Crescent Street 

where the other guy was. 

This was Sandy SEALE and he had been stabbed in the stomach 

The fellow that I later learned was Donald MARSHALL did not go near 

the body. There was no blood from the cut on his arm and he showed 

several people. I thought his actions were quite suspicious at the 

time. SEALE was still alive and I put my shirt on the wound. The 

police interviewed me that night and I repeated what MARSHALL had 

told me. I don't know why; I had to say something, I told the Poll 

I saw everything feferring to the cut. I definitely did not see 

the murder. Everything was over by the time I got over where SEALE 

was. 

Sometime later I was taken to the Park and they asked me 

where I was standing. I more or less showed them what they wanted 

to get it over with. I wasn't in the park around the murder. / wa 

interviewed by 2 Detectives, my mother was also there. /n the 

second statement I told the Detectives I saw the murder. They told 

me that another guy had seen me in the Park and I had to see it. S 

that's what I told them. 

I really felt MARSHALL did it. During the time MARSHALL wa 

in jail a friend told me that MARSHALL was gloating about killing 

SEALE. I also felt that the Indiana were all out to get me. Durin 

the time I was giving evidence in Court, they kept going over and 

over it, the evidence. I remember once the Crown Prosecutor really 

./2 

IDGIAMPIC C-237 (1175) 7530-21-079.432/1 
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Statement of: Maynard Vincent CHANT (B: 14 OCT. 56) 

cont 'd 

was mad at me. 

I can not explain what made me lie about this other than 

I was young and scared at the time. 

Maynard CHANT 

Louisbourg, Main St. at 6:16 P.M. 

Witnesses: Cpl. J.E. CARROLL 

INCAV,GAIC C437 0/75) 73O-21-O9-32I 
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Statement of: Dr. M.A. MIAN, M.D., F.R.C.P. 
Sydney, N.S. 

Taken: 82-02-19 "ATTACHMENT # 19" 

I am a Medical Director to the Cape Breton Hospital. I have 

treated John PRACTICO since August of 1970. I found him to be very 

unreliable informant. He tends to manipulate and fantasize, distort 

accordilig to his needs and wishes. 

During the time of the murder trial in 1971, I would have 

been treating John. He was admitted to the N.S. Hospital on 31st 

of August, 1971. At that time he expressed concern about the trial 

and the outcome. He was glad to be in the Hospital and the results 

from the N.S. Hospital were the same as my own findings. 

John L. PRACTICO tends to fantasize and I would consider 

him to be a very unreliable witness. 

H.F. WHEATON, S/Sgt. 

M.A. MIAN, M.C. 

Feb. 19, 82. 

Ann McLEOD 

&CAP/CAC C-737 (1/75) 7530-71-079)1521 
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Statement of John Louis PRACTICO (BD: 54-12-31) 
331 MacKay St., New Waterford, N.S. 

Taken: New Waterford, N.S. 11:15 A.M. 82-02-25 

50 
862-2181 

PAGE 

"ATTACHMENT 0 20' 

In 1971, May, I was questioned by John MacINTYRE and I 

believe Michael R. MacDONALD about the SEALE stabbing in Wentworth. 

There was a dance on a Friday night at St. Joseph's Hall and I had 

been there. I was drinking some beer outside the hall and down in 

the park. I remember SEALE and MARSHPLL being there for about a 

half hour. They were not fighting or arguing, I don't know if they 

were drinking or not, I didn't treat them. Around 11:30 P.M. or 

11:45 P.M. I was down in the park having a few beer, I saw SEALE and 

MARSHALL come down into the park by the foot-bridge, I was hiding 

behind the bushes with my beer in case the cops saw me. They were 

talking fairly loud but it was muffled, I couldn't hear what it was 

about. I left before they did and took my beer with me. When I lefi 

MARSHALL and SEALE were still there, I saw others in the park walkin( 

around and some on park benches but no one near SEALE and MARSHALL. 

A couple of days later the police came, I wasn't home, my mother 

took me to the Sydney Police Station, around one or two o'clock I 

think. I talked to MacINTYRE alone at first, MacDONALD came in a fes 

minutes later. I sent my mother home to look after my sister. 

MacINTYRE asked me what happened in the park that night, I said I 

didn't know, I had heard of the stabbing at this time but not who clic 

it or who had died. MacINTYRE said I did know and if I didn't tell 

would be put in goal. MacDONALD wasn't saying anything. I was 

scared, he said he knew what happened, for me to tell them. They to: 

me about MARSHALL and SEALE, that MARSHALL stabbed SEALE, they put 

words in my mouth so I just agreed with what they were saying. I to: 

them I saw MARSHALL stab SEALE from the bushes where I was drinking, 

they took a statement from me and I signed it. I guess I knew MARSH/ 

would be in trouble for what I said but /- was being badgered by the 

police and scared what they would do to me, my nerves were really bac 

then. They got tie to show them where I had been in the park that 

night and where MARSHALL and SEALE were. They said that was O.K. ane 

drove me home. Sometime in the next month they came for me and I we: 

to the Court house for the hearing MARSHALL. I gave my evidence and 

acmr,Gac ic-237 n[75) 15)0-21-029.152. 
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2 
Statement of: John Louis PRACTI§0

1
(BD: 54-12-31) 

cont'd 

the lawyers gave me a hard time. I saw CHANT there but I wasn't allc 

to talk to him, I haven't seen him since. I went home and didn't tal 

to the police until the Supreme Court trial, they came to my home, it 

was two regular policemen, we didn't talk about the case. There were 

a few Indians from Membertou I saw on the street near my home at time 

I felt afraid of them but they never said anything, they gave me a fe 

pushes but I wasn't h 

my part of the street 

the lawyers gave me a 

urt. I told the police to keep an eye open in 

. In the Supreme Court trill I gave my evidence 

hard time, CHANT was there but I couldn't talk 

to him. I told the same thing, but it wasn't true because I was 

badgered, I hope there was no grudges held. I heard on the radio 

YARSHALL was found guilty, no one 

about this now, terrible. That's  

has bothered me since. I feel bad 

about all. 

John PRACTICO 

Witness: Cpl. J.E. CARROLL 12:35 P.M. 

scsArtGaC C-237 (1/75) 7530-21-029-452/ 
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Statement of: Donald MARSHALL, Jr. (B: 53-09-13) 
No. 1997, Dorchester Pen. 52 

  

 

Statement 11 21 

 

In 1971 I was convicted of the murder of Sandy Seale in 

Sydney, N.S. At this time I was seventeen years old and living with 

my parents on Membertou Reservation. I guess you could say I was a 

bad young guy. I drank a lot and generally hung around. I was picked 

up by the Sydney City Police on several occasions. I was questioned 

a lot by John MacIntyre for things like knocking over gravestones, 

dynamite caps and was kicked out of Wentworth park. MacIntyre didn't 

like me as I wouldn't talk or confess to these crimes. 

 

 

 

On the night of the murder I was not with Sandy Seale until 

around midnight. I was with Roy Gould, Pauline Bernard and some other 

woman. We came from Halifax and arrived in Sydney around 9:30 P.M. 

Artie Paul, Roy Gould and I then went to the Liquor Store. Artie and 

I then went to Terry Tobins on Inter Colonial St. From there we went 

to the Keltic Tavern. I left the Tavern alone at roughly a quarter to 

ten or ten to ten. I walked from Dorchester St. to George St. in the 

area of Wentworth Park. 

When I arrived in Wentworth Park that night I enter the Park 

on the little path that runs off George Street. I remember seeing Sandy 

coming down the Path that runs from the little store on George Street 

that would be Mac's Dairy. Sandy and I met in the center of the park 

on this path. I remember Sandy telling me he came from the dance and 

he said he was heading home. I think this is when Bobbie Patterson came 

down from behind the bandshell. Patterson was very drunk so put him 

under some bushes so the police wouldn't get him. I recall asking 

Patterson if he knew us as he was also stoned on acid. He said he did. 

I asked Sandy if he wanted to make some money. He asked how 

and I explained to him we would roll someone. I had done this before 

myself a few times. I don't know if Sandy had ever rolled anyone before. 

We agreed to roll someone so we started to look for someone to roll. 

The first time I saw the two fellows we later decided to rob was on the 

George St. side of the Park. The short old guy I now know as Ebsary 

was dressed like he came off a boat. He had a blue coat over his should-

ers. My memory is poor on just how we got over to the Crescent St. side 

 

 

 

 

 

  

1CAar 'WPC C-11,  (1/75) 7530-71479-1326 



CONTINUATION- a 

Statement of: Donald MARSHALL, Jr. 53 
"' 2 

cont 'd 

Statement # 2/ 

of the Park but I do remember seeing Patricia Harris and Terry Gush 

and giving Terry a light. Sandy went over and talked to Bbsary and 

the other guy. The three of them would be maybe 20 yards from 

Patricia, Terry and I. 

I then walked down Crescent Street to Sandy and the two gu; 

We talked about everything women booze about them being priests and 

hinted around about money. The two guys started to walk away from 

and I called them back. They then knew we meant business about robl 

them. I got in a shoving match with the tall guy. Sandy took the 

short old guy. I don't remember exactly what was said but I definit 

remember Ebsary saying I got something for you and then stabbing San 

I let go of the guy I had and Ebsary came at me. He swung 

the knife at me and I held the knife off with my left hand. The kni 

sort of caught in my jacket and I pulled free and ran and felt blood 

running from the cut. I can't describe the knife and Sandy fell and 

stayed there. I ran across the bridge and ran into Chant. I told 

him what happened. I met people coming from the dance and we went o 

to where Sandy was. I remember going up to a house and asking a guy 

to call an ambulance. A girl gave me a kerchief to put on the cut o 
my arm. 

I definitely did not stab Sandy Seale I saw Ebsary do it. 

When questioned about this I did not mention that Sandy and I were 

robbing these two as I thought I would get into more trouble. I nevE 

told my lawyers or the Court I just thought / would get in more troul 

I felt bad about Sandy dying as it was my idea to rob these guys. I 

knew Sandy but not real well and its to bad he died but I didn't kill 

him Ebsary did. I am willing to take a polygraph test to prove I am 

innocent. I did not stab Sandy. I gave the Police a statement when 

it happened and a week later I was picked up by MacIntyre he didn't 

question me very much he said he had two witnesses to say I did it an 
locked me up. 

Jr. Marshall 

Witnesses: Cpl. J.F. CARROLL 12:39 P.M. 
S/Sgt. H.F. WHEATON 

RCMP,/tRC C 237 ,I /5) 1530 21 02'), 4528 
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Statement of: Patricia Ann NARRISS (B: 15 NOV. 56) 

5 Kings Rd., Sydney, N.S. 562-4009  

TIKEN: 1 MAR 82 0 Sydney, N.S. 

P /LC, 

54 

Statement 0 22 

In 1971 I .would have been 14 years of age and I recall the 

murder case. That evening I was at a dance at St. Joseph's 
HA 

and left with Terry Gushue. We went down George St. to Wentworth 

Park. We sat on a park bench in the area of the band shell. My ho: 

was at five Kings Road so I feel that Terry and I would have ualked 

up to Crescent St., more toward the South Bentinck and than the Argy 
St. end. We walked 

Seale 

a ways down 

I remember meeting Junior Marshall and there were other people on th 

Crescent St. before noticing anybody 

street in this area. Who they were I don't know. I recall in my 

first statement to the Police there were two people. The police too 

at least three statements from me. 

I don't recall exactly how many times I was taken to the 

police station. I found they were needlessly harping at me going ov 

and over telling me what they thought I should see. They took state 

ments from me and changed them. This took hours and hours and my 

parents were not allowed in. They came to the police station and th• 

let me out once to see them but that was it. 

I don't feel their actions were proper. I recall them 

banging their fist on the desk. I definitely did not see Sandy Seale 

in the Park that night. I don't recall if I said that in Court or 

not. The police had me so scared through out this affair that I felt 

pressured and agreed with things I shouldn't have agreed. Now that 

I am a mature adult I feel this was most improper and I have thought 

of this through the years often questioned this whole thing in genera 
I am sure that I saw Junior Marshall in the area of the 

Green Apartment building on Crescent Street. There were other men on 

Crescent Street in this area two or three. / did not say this in 

Court but I did say this at the Police Station. I felt that I was 

obligated to stick with the statement the Police were
.  happy with. 

Terry Gushue was also brow beaten at this time when they took the 

statement from him. 

Patricia Harries 
H.F. WHEATON, S/Sgt. 

P( M' C i7 Xi 0 79 1 ?I 



 SUE CONTINUATION - 
P AGC 

Terrance Patrick GUSHUE (B: 51-05-08) 
630 George St., Apt. 5, Sydney. 

Taken: 82-03-02 at Sydney, N.S. 

Statement 0 23 

At the time of the Seale murder I went to a dance at St. 

Josephs with Patricia Harris. On our way home we went through 

Wentworth Park. I recall sitting on a Park bench and going up toward 

Crescent St. In this general area I bummed a match from Junior. 

I really don't remember who was there I just know I definit 

ly saw Junior. There were all kinds of people around. 

Terrance P. Gushue 

S/Sgt. H.F. WHEATON 

C211 E 

Statement of: 
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Sydney Sub/Div. G.I.S. 
we: -aionw: 

Roy 'MART 

0 
A S/Sigt. H.F. WHEATON  

82-23 1. 
OCCURRENCE No — N' D'INCIDENT 

Y-A. 

81_2-77 
urns into possassion of the following described000. on 
lull ontr• • o powsakan dos (*els *ails s 

(RE: Donald MARSHALL, Jr.) 
Non-Capital Murder 
Sydney, N.S. 71-03-28/29 

82-03-04 by a _Sydney  _nelning_same_from-114_xesida 

of Roy EBSARY. Hydney.„S. 

EXHIBITS LISTED BELOW ARE TO BE GIVEN ITEM NUMBERS IN CONSECUTIVE ORDER 
LES PIECES ENUMEREES CI-DESSOUS RECEVRONT UN N' EN OADRE CONSECUTIF 

Item No, 
IV' de piece Description 

_ten_Assorted_knlves. 

CERTIFIED CORRECT — CERTIFIE CONFORAIE 
tneestigiber — Enpultour 

($,Sgt. H.?. WHEATON) 
I P.C. Co-or. Sydney S/D GIS 

Date 

82-03-04 

Exhibit Custodian — Reap do I pilaw conviction 
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DATE 
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SuS DiviSr01.4 /SOuSOwtSrery 

Sydney, N.S. 
TACmuENT -PETACHEMENT 

Syd. Sub/Div. GIS 

82-77 
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.•••• •••••••.•• ‘•.••-• .•••••m• ••••• 6 ,1%/ If\ LE Ls LE" ,h0 LEO Ir• 1 II 41,"‘i.J" . . . 

RE -  019-E T 
Donald MARSHALL, Jr. 
Non-Capital Murder, Sec. 206(2) C.C.C. 
Sydney, M.S. 20/29 MAY 71 

This will acknowledge receipt of memorandum of C.! .8. Officer 
dated 82-03-16. 

Please find attached the two statements of John Louis PRATICO 
and Maynard Vincent CHANT as taken by Sydney City Police on the 29t 
of May, 1971, and the 4th of June, 1971. On page 148 of tho trans-
cript of evidence as given in Supreme Court it can be seen that 
PRATICO approached the Sheriff and Defense advising that MARSHALL d 
not stab SEALE. It was also brought to the attention of the Jury a 
page 230. 

Mrs. EBSARY and her son, Gregory, were questioned specificall 
in regards to McNEIL's comments that he should say nothing or he 
would be involved in Court. They readily concurred that they had 
spoken to MeNEIL and that the main thrust of their conversation was 
that they wished him to stay away from the EBSARY home. Their 
reasoning being that EBSARY, at this juncture, had given up drinkin 
and taken to his room. 

On the 9th of March, 1982, EBSARY appeared in Court and after 
trial was convicted in relation to the recent stabbing incident. 
The case was adjourned to VW 30th of March, 1982, for a pre-sentenl 
report as well as psychiatric evaluation. I have been advised by 
Crown Prosecutor P.C. EDWARDS that Dr. C. DONOVAN, local psychiatri: 
has been in touch with his office. Indications are that he will be 
asking the Court to refer EBSARY to the Nova Scotia Hospital for a 
cat-scan and further evaluation. He has found EBSARY to be out of 
touch with reality and living in a fantasy world. 

(E.P. NNEATON) S/Cgt. 
P.C. Co-ordinator 
Sydney Sqb/Div. G.I.S. 

OFFICER IN CHARGE C.I.B. 

S. FORWARDED 82-03-22. Civilian Member Duff EVE RS of our Sackvi] 
Lab advised S/Sgt. WHEATON this date that he oxamined the exhibit 
knives forwarded to him in this case. As EVERS was the original 
analyst in this murder case, be still had slides of the material frc 
SEALE's jacket as well as a piece of the material from MARSHALL's 
jacket. 

1 
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Donald MARSHALL, Jr. 
Non-Capital Murder, Sic. 206(2) C.C.C. 
Sydney, N.S. 28/29 MAY 71 

air ••• • 

59 
• 441 2  

On examination of till exhibits he found four fibers attached 
to the handle of exhibit II 8 and two fibers attached to the tape 
around the handle of this exhibit. He also found three fibers loose 
in the envelope that the exhibits were packed in. The results of his 
initial analysis are that three of the fibers are similar in every 
respect to the interior stuffing of SEALE'', coat. That three of the 
fibers are similar in every respect to the exterior wool of SEAL!', 
coat, and that the three fibers found in the envelope are similar in 
every respect to those of MARSHALL's yellow jacket. 

Attempts are now being made to find (the deceased's) SEALE's 
jacket although it may have been destroyed after the appeal period. 
The final report from the Lab will be forwarded when received. The 
knives in question will also be subjected to blood analysis once 
EVERS has completed his tests. 

With this new evidence there appears little doubt that EBSARY 
is responsible and that MARSHALL's version of the incident is accurate 

/,- 
-1-157-8-7.COTT) Insp. 

Commanding Sydney Sub/Division 

0,11 c C 737 I,77I1  7330 21 02* 452S 
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• 

92-03-23 at 
a Sydney bY 

in asizing_asure_froar_ths  

  

residanco of Roy EBSARY at 68 ralsoutILAIL..4—Bydney, 11.8. 

EXHIBITS LISTED BELOW ARE TO BE GIVEN ITEM NUMBERS IN CONSECUTIVE ORDER 
LES PIECES ENumEREES CI-DESSOUS PECEvRONT UN N* EN °PORE CONSECuTIF 

%en No. 
Ai* se piece Description 

one basket. _ 

One cardboard box containing_personal_letters_and_diary 

two small cases containing _cassette tapes. 

-._ 
' 

CERTIFIED CORRECT —  CERTIFIE CONFORIOE 
kwoodomeor — Enquitoto 

N.V. WHEATON) S/Sgt. 

1625 00-101 7530-21-036-5057 

aft 

182-03-23 

Exhibit Custodian — Amp. Oit Mon S ocevOction 
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The following items were seized from the residence of Roy EBSARY at 

68 Falmouth Street, Eydney, N.S., on 82-03-23. 

Cardboard box of personal letters and diary. 

Two boxes containing cassette tapes. 

cy
.

l.
c:m.LICE 

J.E..E CARROLL 

(1:41--- 
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STATEMENT OF: David Blair NOSEWORTHY, DOB: 13 AUG 1955, 
223 Windmill Road, Dartmouth, Hfx, Co., N. S. 
469-5747. Taken at Dartmouth Det. on Wednesday 
the 24th of March 1982 at 14:50 hrs. 

Ten years ago when I was about sixteen I attended a Rock dance with 
Gay DIXON, Colin MACDONALD and Sandy SEALE. The dance was held at 
St. Joe's Hall in Sydney, N. S. The dance took place in the evening 
and I remember it was warm outside but I can not recall the date. 
Gay DIXON and I left the dance early to hitch hike home. Nothing 
unusual had taken place at the dance. Sandy SEALE had met a girl 
and he stayed behind, I recall he was going to catch the 11:30 bus 
home, I don't recall where MACDONALD was when I left. DIXON and I 
walked to the corner at Kings road and we got a lift home, I cannot 
recall who drove us home. I never saw SEALE again, I was told that 
he had been stabbed and was in the hospital but I never saw him 
again. 

Q. Where you in the area of Wentworth park on the night SEALE 
was stabbed. 

A. When I left the dance I walked along beside the park to get 
to Kings road but I never seen nothing unusual in the park. 

I don't remember we never seen nothing when we left the dance. 

Wit: B. E. ROBINSON, Col. Signed: David B. NOSEWORTHY 
82-03-24 1515 hrs. 

RCmPARC C-237 (1/75) 7530-21-029-4528 
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SYdneF, M.S. 
Detechrront — OkscMonne 

Sub/Div. 
Re: — Okier: 

Donald MARSHALL, Jr. 
Mon-Capital Murder 
Sydney, M.S. 71-05-28/29 

82-23 

Dension 

IRMO 

OCCURRENCE No. — N 01NCIDEP 

Y-A 

q2-77 

Cot. D. HYDE cams Int° xeseeslon of the following described000 on 
sae soil an possession dee objets dealt, OL,vS Mt 

  

82-03-31 m Sydney by seising sum from the 

residence of Roy EBSARY, 68 Falmouth St., Sydney, M.S. 

EXHIBITS LISTED BELOW ARE TO BE GIVEN ITEM NUMBERS IN CONSECUTIVE ORDER 
LES PIECES ENUAIEREES CI-DESSOUS RECEVRONT UN N' EN OADRE CONSECUTIF 

Ibsen No_ 
Pr 0 pacts Description 

One navy blue top coat 

One white shirt 
_  

Two gold wrap around belts 

CERTIFIED CORRECT — CERTIFIE CONFORME 
— Enqukrsur 

Cit. D. HYDE, Cit. 
Dale 

182-03-31 
ExhIbtt Clatcdian — Amp Ps pikes I conviction 

1625 061106 7WO-21-035-57 
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Sydney, U.S. 

LL 

4•103  
DETACHMENT - T A CMIE ME NT 

Sub/Div. G.I.S. 

Donald MAR§EALLt 0 C/ 7 fl • 
Murder, Sec. 206(2) C.C.C. 

Sydney, M.S. 71-05-28/2 9 

• 

RE - MET. 

Further to previous report dated 22nd March 1982 pleas, be 
advised that investigation has continued isito this offence. Contact 
has been maintained with Rgv ERA and to date he has made no further 
admissions. The more one eels wIth Mr. EBSARY the more one realises 
his complex mental quirks and I would be somewhat surprised if any 
further admissions will be forthcoming. On the 30th of March, 1982, 
EESART was remanded on his present charge to SO days in the Nova Scotio 
Hospital for further mental examination. 

Several areas of new evidence have bees forthcoming in regards 
to Mr. EBOARY and his family. Mary EBSARY and her son, Gregory, aged 
27 years, live in the family home at 46 Mechanic St., Sydney, U.S. 
Several interviews have been conducted with them and a certain amount 
of rapport has developed. Mn, EMIR? turned a picture of Roy EBSARY 
over to the writer, copy attached. This is how the subject would 
have dressed in 1971 and to the present day. The blue burbery worn 
in this picture as a cape has been seised from MARY's apartment and 
has been forwarded to C.D.L., Sackville for possible filler identifica-
tion. Numerous cuts were noted in the . lining of this coat. Mary 
EBSARY advises that on the night of the 28/29 of May 1971 she was in 
their home located on Rear Argyle Street, Sydney. She recalls Roy 
and James McNEIL coming home at around twelve midnight. She places 
this as the time as the news had just come on. Present in the house 
at the time was Donna EBSART, aged 12 or 13 years, and herself. The 
son, Gregory, was out playing hockey and returned some time later. 

On entering the house the first room on the right was the 
livingroom boardered by a hallway with the kitchen being a separate 
room on the right hand side. Mrs. EBSARY now advises that James Mc 
NEIL stopped for a moment and talked to her. Re said something about 
having a hard time in the park and continued down the hall talking to 
Roy in the kitchen. She heard him say, 'Fatigue gave it to that 
nigger.' Roy replied, 'You shit up." At this time the daughter, 
Donna, went out to the kitchen.. 

In relation to Donna EBSARY her same was, brought to my atten-
tion on the 29th of March, 1982. A Mr. Vivid 7. pliClIFORD of 296 
Charlotte St., Sydney, contacted this offies'asdadvised that he had 
heard of the murder on the radio and vished to oils 'limber. 
RATCHFORD was interviewed and the attactisiritafisint taken. In this 1 
statement he advises that Donna EBSARY hod'000fidod in him stating ) 

.../2 

MARITIME CRIME 

C737 (17-75) 75X 2' -ON 4527 
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that her father was responsible for the murder. Miss EBSARY feared 
her father and wished the matter reported to the Police. RATCHFORD 
attempted to interest Detective William URQUHART, Sydney City Police, 
however, nothing was done. He then reported same to Cit. Gary GREEN 
presently of our Sackville Detachment of the R.C.M.P. Cit. GREEN 
confirms this and states that he discussed the matter with Detective 
w.A. URQUHART and received a rather cool reception. As the case was 
originally investigated by the Sydney City Police, Cut. GREEN felt 
he had advised the force responsible and he personally took no further 
action. 

Also on the 29th of March, 1982, one Deborah Marlene MacDONALD 
COUTURE contacted this offce and stated she had information in 
relation to this case. She was interviewed by Cit. D. HYDE and the 
attached statement taken. Mrs. COUTURE tells somewhat the same story 
as RATCHFORD with the venue being Boston where Donna EBSARY was moving 
to and still resides. Donna EBSARY was contacted by telephone on the 
2nd day of April, 1982. She confirmed that she had gone to the kitche 
on the 28/29th of May, 1971. She stated that she saw her father wash-
ing something off in the sink and he had blood on his hands. She did 
not mention seeing blood on his shirt or coat but did state ha was 
wearing his blue burbery over his shoulders like a cape. She con-
firmed the conversation between EBSARY and McNEIL but used the word 
fellow" instead of "nigger". S he also recalled her father telling 
mcNEIL not to go through the Park on the way home but to cut through 
the fields on his way home. As Miss EBSARY resides in Boston the 
foregoing has not been tied down by a formal written statement or 
face to face interview. 

Also as a result of press coverage, Ms. Barbara Mary FLOYD of 
121 Inglis St., Sydney, N.S., contacted thls office and requested an 
interview. As so many other witnesses, she advised this case has 
been bothering her for eleven years. She stated that she had attended 
the dance at St. Joseph's Hall,on the evening in question with her two 
friends, Sandra COT/E, Nees McRE/L, and Joan CLEMENTS. Upon leaving 
the dance they were advised not.to  go down to the Park as there had 
been a stabbing. As they walked down the sidewalk she observed John 
PRATICO arguing with Ricky RISK. Sandra COTIE was interviewed and 
she stated that she saw PRATICO near St. Josep103 Hall and that he 
followed them down George Street to the area of the Park. At this tim 
the murder had already been committed. Both girls know PRATICO and 
felt that it would be most unusual for him to witness a murder and 
then come up to the dance hall and walk around and never say anything. 
It might also be noted that in his original statements, PRATICO stated 
he ran home after viewing the murder. Ricky RISK was interviewed and 
he could neither confirm or deny that PRATICO was at the dance as he 
just does not remember. Barbara FLOYD also advised that she brought 
this matter to the attention of one of the lawyers mentioned in the 
papers. She could not recall whether it was a Prosecution or Defense 
liswyer. 

C 13? 75 75)0 21.02.9 
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A short resume of evidence available in relation to a ch4 against EBSARY is as follows: 

Direct evidence of James McNEIL stating he was 
present when EBSARY stabbed SEALE. 

(b) Direct evidence of Donald MARSHALL, Jr., in 
relation to the robbery attempt and the subsequent 
stabbing. 

Evidence of Mary EBSARY, a competent but not 
compellable witness re conversation and general 
dress and background. 

Evidence of Donna EBSARY in regards to conversation 
in presence of accused. 

(a) Lab evidence of a total of twenty fibers belonging 
to the jackets of SHALE and MARSHALL. 

(f) Verbal admission to SiSgt. WHEATON over phone. 

Verbal and written admission to Cpl. J.E. CARROLL 
stating he knew MARSHALL did not stab SHALE. 

Numerous witnesses, plans; pictures, continuity of 
original exhibits, etc. 

Admission to Hitchell Bain SARSON. 

Admission to Mr. Mrs. MARSHALL that their son 
is innocent. 

8. All facts concerning this case have been made known to Crc 
Prosecutor, F.E. EDWARDS and thoroughly discussed. The Crown 
Prosecutor feels confident in laying a charge of non-capital murde 
against Mr. EBSARY and / concur with him fully. Investigation to 
continue and any instructions awaited. 

S.U.I. 
'WhEATON) S/Sgt. 

P.C. Co-ordinator 
Sydney Sub/Div. G.I.S. 

11(1•• GI( C 237 (I,. 75i 7 530 21479 On 
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Donald MARSHALL, Jr. 
Non-Capital Murder _Sec. 206(2) C.C.C. 
Sydney, H.S. 67- 71-05-28/29 

PAC 

1`) ir'''J  

OFFICER 1/C C.I.B. 

FORWARDED 82-04-06. On 82-04-05 Chief John MacINTYRE was 
requested to come to this Sub/Division building to be brought up 1 
date concerning this investigation. All new statements and inforl 
tion obtained since his last briefing were made known to him. Ch: 
MacINTYRE was asked if there was any other avenues we should explc 
either of a rebuttal nature or in obtaining new evidence. He coul 
not offer any suggestions in this regard. 

In view of the foregoing, a further report will be submitt 
immediately upon receipt of the Lab report which outlines conclusl 
the fibers found on the suspected murder weapon. This report and 
lab members evidence conclusively tie-in EBSARY with SEAL! and MAP 

C T) I sp. 
Commanding Sydney Sub/Division 

3 7 73 '53021 029 •331 



 

6 8 Statement of: David F. RATCHFORD (Bs 49-08-18) 
296 Charlotte St., Sydney, M.S. 539-9502 

Takes: Sydney, M.S. 82-01-29 

P AG( 

  

During tho period of approximately 1974 Donna !beery began 

attending my Marshall Arts Studio here in Sydney. We became rathel 

good friends over a period of time. She had a rather turbulent 

relationship with her father. She appeared to get along with her 
mother. 

I recall that one evening she told me an amazing story abot 

her father. She said that at the time of the Seale murder she was 

home when her father and another guy came home. She stated that he 

father had blood on his shirt and a knife in his belt. She saw him 

wash blood off his hands and he mentioned stabbing a nigger in the 
park. 

Donna hated her father but still had a strange respect for 

I felt that this should be reported to the police immediate 

I phoned the City Police and talked to Bill Urquhart / btlieve. He 

said that the case was over and they were not prepared to re-open 

the case. I believed this girl and felt this was most improper. C 

Gary Green was a good friend eo / reported it to him. 

I understood that he also ran into a blank wall with the Ci 

Police. In the years following Donna occassimnally brought it up al 

found it strange that the Police were not doing anything. Donna an 

I discussed the possibility of her father admitting to me that he 

committed the murder. I got to know him but he never admitted it tc 

David F. Ratchford 

S/Sgt. H.F. WHEATON 

WC N. C 1)7 11 ,S 7 5 30 71.019 .571 
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Statement of: Deborah Marlene MacDonald COUTURE CB: 53-07-0 

18 Mllton St., Sydneg N.B. Ph. 539-1790 

1 82 MAR 29 

Approximately 3 years ago I went to Boston with Donna Ebsa 

I met her approximately six months before that through the rung Fu 

School. We went to Boston during the last week in August. She we 

to Boston to register in an acupuncture school. We were in Boston 

for a couple of hours and went to a restaurant for something to ea 

Donna knew that I was with the National Parole Service and she con 
fided in me. Donna told me that her father killed the guy that 

Donald Marshall was serving time for. She couldn't remember his n 

I said Sandy Seale and she said yeah. Anyway she said her father 

home and he had blood on his shirt and he had a knife with him and 

was apparently cleaning the knife in the kitchen. The other guy mi 

the comment to the effect "that was some job that you did on the 

nigger". Her father said "shut up" and I don't recall what she sai 

after that. I believe she said that her father did something with 

shirt whether he took it off or not I'm not sure. Donna did mentic 

about the jacket her father was wearing. It was a jacket with a 

stand up collar with an opening in the front. The jacket is called 
a Narhaw. 

Then she said that she and her brother Greg went to the pol 

the next day and saw Bill Urquhart and told him that they knew who 

the murder. I'm not sure what she told Bill Urquhart but he told t 

that he had the man responsible and for them to go home. It sounde 
like he didn't believe them. 

He definitely did something with the shirt. I can't rememb 

if Donna told me that he burnt the shirt or if he washed it out. 

Refused to sign 

D. HYDE 

2:22 P.M. 

ICM. CPC C 23) 0.75, 7530 21 029 .s7. 
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Ctatoment of. Barbara Mary rloyd (8.1 55-05-22) 
121 Inglis St., Sydney, H.S. — 

Taken: 82-03-29 at 121  Inglis St., Sydney, M.S. 

In the Spring of 1971 I attended a dance at St. Joseph's Hal 

in Sydney. When tho dance ended I left with Sandra McNeil and Joan 

Clements. We walked down the sidewalk on George Street. A short 

distance from the Hall near tho parking lot I saw John Pratico argui 

with Rickey Risk. A fey minutes before / saw Pratico someone had 

dome along and told us not to go down to the Park because a guy had 
been stabbed down there. 

We continued down George and went a short distance up Argyle 

taking Joan home. Sandra and I then walked to our homes on Townsend 

and Inglis Streets. The next day John Mc/ntyre and a uniform police 

man came to my home. They questioned me about where I was and who I 

had seen at the dance. I told them what I had done and I don't bell 

I told them I saw John Pratico up by the dance at it didn't mean 
anything. 

The next thing I can recall is that the trial was on and 

Pratico was a key witness. I found this unbelievable as Pratico was 

up around the dance and never mentioned a stabbing. I saw Pratico 

around and always felt that he was rather strange. / discussed this 

with my girlfriends and we thought it should be reported. I called c 

of the lawyers and told him that / couldn't see why Prattco was a mai 

witness as we had seen him in the parking lot at tho dance. He just 

said your too late and that was the end of the conversation. 

Barbara Floyd 

S/Sgt. H.F. WHEATON 

Cst. R.D. MacQUEEN 

70 
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In the 

Hall with Barb 

we three girls 

Spring of 1971 I attended a dance at Bt. Joseph's 

Floyd and Joan Clements. When the dance got over 
left. 

I recall someone I don't know who telling us there had bee 

a stabbing IA, the Park. We started walking down George Street. I 

remember John Practico coming along and having something smart to 
say 

went but we went up 

the time the dance got over and there were 

road. 

Sandra V. Cotie 

S/Sgt. H.F. WHEATON 

KIM" •CoaC C 237 (1/75, 7530 214329•43211 

and following us 

I don't know 

Argyle. This was at 

a lot of kids on the 

down toward Park. 

which way John Practico 
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Donald MARSHALL, Jr. 
Non-Capital Murder 
Sydney, N.S. 71-05-28/29 

Please find attached hereto Crime Detection Laboratory 
Report of C/N A.J. EVERS, member in charge of Hair G Fiber Section. 
The ten knives were found together in a basket. The knife picked 
out by Mn, EBSART as being the knife normally carried by her husban 
during May of 1971 is knife f 8. Exhibit eight contained eight 
synthetic fibers and the tape from the handle of knife eight con- 
tained two synthetic fibers. 

To further clarify C/N EVER! report, Exhibit 'A is the 
yellow jacket woin by MARSHALL on the night in question. Exhibit "P 
is the brown jacket worn by the deceased, SEAL!. This jacket con-
sists of a wool outer covering and a pellon inner lining. All fiber 
mentioned in conclusion (1) are from the pellon inner lining. Con-
clusion (2) refers to the outer lining of the SEAL! jacket. Con-
clusion (3) refers to the jacket worn by MARSHALL. 

3. In reference to the basket which held the knives, the four 
fibers found in the basket are from the pellon inner lining of the 
SEALE jacket. 

(HAP. WHEATON) S/Sgt. 
P.C. Co-or. Sydney Sub/Div. GIS 

C-737 II ,75) 7s_ic 21 029 4527 
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Donald MARSHALL, Jr. 
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REF 006S4ERS GIOM' 82-04-19 

DiVISOtl 

Non-Capital Murder 
SYDNEY, N.S. 71-05-28/29 

Further to conversation with Officer Commanding Sydney Sub/Division, 
with reference to Chief McINTYRE's recent visit to the Department 
of the Attorney General, please be advised that Donald MARSHALL was 
on a 1-week day parole granted by The National Parole Board, in 
September of 1979. The purpose of this Parole was to partake in 
canoeing activities on the Eastern Shore of Nova Scotia. 

MARSHALL did not return to Dorchester with the other inmates. He 
was subsequently found at the home of Shelly SARSON, sister of 
witness mentioned in paragraph 16 of previous report dated 
the 22nd of March, 1982. The following is the content of paragraph 
16. 

"Mitchell Bayne SARSON of 11 Twining St. Pictou, N.S. was. 
interviewed, see Statement No. 17. It will be noted that 
SARSON met Donald MARSHALL, Jr. in Dorchester, and had 
several discussions with him. The possibility of collusion 
between MARSHALL and SARSON cannot be precluded. However, 
SARSON says that EBSARY told him he stabbed SEALE and is 
willing to take a Polygraph to this effect. It should 
also be mentioned that SARSON has been convicted of 
Possession for the Purpose of Trafficking and is known to 
Pictou Detachment as a trafficker in marihauna ". 

Since the interview of Mitchell Bayne SARSON and submission 
of previous report, a considerable amount of investigation 
has been completed. I feel that the following are the 
reasons for SARSON coming forward in this matter: 

EBSARY successfully completed his Polygraph 
in November of 1971. He then remained in 
his home as a total recluse until 1979, at which 
time Mitchell SARSON entered the home. 

EBSARY resumed his homosexual activities with 
SARSON, began drinking,and roaming the streets 
again. There can be no doubt that these two 
individuals had a very close relationship, and this 
undoubtedly led EBSARY to confide in SARSON. 

Mrs. EBSARY and son, Gregory, ejected EBSARY and 
SARSON, from the home in 1980, and they continued 
a very close homosexual relationship until late 
1980 when a rift took place between the two, 
leavin;; SARSON bitter towards EBSARY, and returning 
to Pictou. 

84JB-DIVIIIi044 SOUIPOrViSiON 

Sydney  
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Donald MARSHALL, Jr. 
Non-Capital Murder, 
SYDNEY, N.S. 

2 

CONT'D FROM PAGE ONE 

(d) Due to the previously described association between 
the SARSON family and MARSHALL, the admission was 
made known to MARSHALL and thus to his Solicitor. 

SARSON was questioned closely as to the veracity of his 
allegations and is adamant that EBSARY confessed to him that 
he had stabbed SEALE in 1971.When asked if he would take a 
Polygraph test in this regard he responded in the affirmative 
with no hesitation. 

KAMP CAC C-237 1/75) 7s3o_21429.452, 
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STATEMENT OF DR. MOHAN S. VIRICK, 
B.D. :36-02-17, 
TAKEN AT SYDNEY, N.S. 1:09 P.M. 82-04-22  

I recall being called to City Hospital on the 

night Junior MARSHALL was stabbed, after midnight 

I believe. I examined one of his forearms and sutured 

it, ten stitches I believe. It was not a deep wound 

but it required sutures, it was more than an abrasion. 

I could not say if it was self-inflicted, I did 

not see his jacket. The wound had been cleaned 

by the nurses, there was no blood. MARSHALL 

removed the stitches himself, that is not uncommon. 

I did not talk to the City Police before or after 

my testimony. I don't believe I discussed the 

evidence with the Prosecutor, Donald MacNEIL. 

MARSHALL kept asking me how his buddy was in the 

next room, he said they had been stabbed in the 

Park. 

(Sgd) 
Mohan S. VIRICK 

WITNESS: 

J.E. CARROLL, Cpl. 
D. HYDE, Cst. 
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Donald MARSHALL, Jr. 
Non-Capital Murder, Sec. 206(2) C.C.C. 
Sydney, N.S. 71-05-28/29 

Investigation has continued in regards to the noted case 
and the following is submitted to update same. In p.c.r. dated 82-
04-06 in paragraph two it was noted that a blue burbery coat believ 
worn by Mr. EBSARY at the time of the murder had been seized and 
forwarded for blood and fiber analysis. The noted tests were com- 
pleted with negative results other than there were several cuts 
present on the lining of the burbery. 

On 82-04-17 Donna EBSARY, daughter of Roy EBSARY, arrive( 
in Sydney from her home in Boston. An interview was conducted and 
the attached statement obtained. Miss EBSARY is a young lady 25 yea 
of age, a grade 12 graduate with three years of college who left thi 
area to take up residence in the U.S.A. because of her father's biza 
behavior. She was also interviewed by Crown Prosecutor P.C. EDWARDS 
and it was the opinion of both the Crown and myself that she would 
make a good witness. 

Maynard CHANT, one of the alleged eye witnesses in this 
case, as well as his mother were interviewed in regards to this offe 
as well as to the nature of the taking of the various statements fro 
him. Please find attached statements from the aforementioned as wel 
as Probation Officer Larry BURKE and Sheriff Wayne McGEE who accordi: 
to Chief MacINTYRE were present when this statement was obtained. 01 
82-04-26 Chief MacINTYRE handed over to the writer the file in regarc 
to this case as held by the Sydney City Police as per instructions ol 
the Department of the Attorney General. The original handwritten 
statement taken by Chief MacINTYRE from CHANT on 71-06-04 was locatec 
copies attached. As can be seen, each page is signed by Maynard CHM, 
Sgt. Detective John MacINTYRE and Sgt. William URQUHART as well as 
page which ends the statement. The other persons' signatures, who 
Chief MacINTYRE states were present, are not to be found on each page however, a separate page is appended to the statement vith the names 
"Beudah CHANT, Lawrence BURXE, Chief Wayne R. MacGEE, Det. URcUHART 
and myself" which appear to be in the hand of Chief MacINTYRE rather 
than individual signatures. 

/n analysing the various correspondence turned over by Chief MacINTYRE a statement was noted taken from Mary Patricia O'REIL 
age 14, of 23 Cross St., Sydney, N.S. On page two of this statement 
Miss O'REILLEy states that she told Patricia HARR/SS "that there wag 
supposed to be a grey haired man there. I told her if she was questi4 
ed by the police she should tell about the grey haired man that Junio: told me about". This statement was taken by Chief Mac/NTYRE and Det. 
URQUHART on 71-06-18 at 9:50 A.M. The HARRISS statement in which she 
says she saw only MARSHALL and SEALE was taken at 1:20 A.M. on 71-06-
18 with the interrogation leading up to this beginning some five to 

T AL. lokinIMUIPAIII mVIJII I t.I.J -utNUARMERIE ROYALE DU CANADA l<(  
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six hours earlier on 71-06-17. Mary O'REILLEY is now married and 
resides in Calgary. She has been contacted through her father, 
Joseph WREILLEY, and denies trying to influence Patricia HARRISS 1 
any way. Both Miss HARR/SS and Miss O'REILLEY have advised they 
knew one another only casually at this time and could offar no expl 
tion as to why this would have been in this statement. Mary O'REIL 
recalled being interviewed by the police and advises she was extrer 
frightened and upset and may very well have signed anything. Copy 
of this statement attached. It might be noted that there were no 
parents present when this statement was taken. 

5. 
On 82-04-30 Mr. EBSARY appeared before Judge C. O'CONNEL 

on his present charge. The case was adjourned to 82-05-07 at which 
time Doctor syed Naveed AKHTAR, M.D., Director, Forensic Service at 
the Nova Scotia Hospital, will give evidence in regards to Mr. EBSAI 
mental health. Copy of Dr. AKHTAR's report attached. Crown Prosect 
F.C. EDWARDS indicates that EBSARY will be placed on a Lieutenant 
Governor's warrant when he appears on 82-05-07. As this investigati 
has become somewhat involved, a booklet has been compiled to further 
clarify same. This booklet contains all pertinent data known to clat 

4.FWHEATON) S/Sgt. 
P.C. Co-ordinator 
Sydney Sub/Division G.I.S. 

IlKimi.GAC C.337 (IPS) 7$30-11 -024 453i 
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STATEMENT OF:DONNA ELAINE EBSARY, 
B: 16 June 57, 287 Washington, 

NEWTON, U.S.A. 

I am the daughter of Roy EBSARY, and pre3ently reside 

in Boston. I was born in Sydney and we lived at 126 Rear 

Argyle Street until I was 15 or 16 years old at which time we 

moved to 46 Mechanic St. Sydney. In 1971, I would have 

been 13 years of age and I remember the night of the SEALE 

Murder, vividly,as it made such an impression on me. 

I was home when father and Jimmie McNEIL arrived home, 

and I can recall them facing me in the living room. My 

mother was there and we were watching T.V. Jimmie 

said to Roy, "you did good, or you did a good job", words 

to that effect: he was exicted. He turned like he was going 

to tell us and father, said,"Shut up, don't say anything" 

They went down the hall to the kitchen and I followed 

along. Father was at the sink washing off something. 

4 

I know it was a knife' and as I remember, it had a brown 

handle. He took it upstairs and it always bothered me and 

I used to hunt for it. At school everyone talked about the 

Murder, and I know they were looking for an old man with a 

goatee, white hair and a cape. Outwardly,to other kids, 

I pretended it was not my father, but inwardly I knew it was 

I feared my father and he disrupted the household. I always 

felt that if I could get the knife he would be put away. I 

remember going CO the Police station with father, Greg, 
and myself. I stayed out in the car with the dog and was 

never spoken to by the Police. I can remember Detectives 

coming to my home during this time. 

//////2 
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STATEMENT OF DONNA ELAINE EBSARY - CONT'd  

The next thing I can recall, around 1974 I told Dave 

RATCHFORD that I knew my father did the stabbing in the 

park. We got a hold of the Sydney City Police and 

apparently they would do nothing. We also got a hold of 

Cst. Gary GREEN of the R.C.M.P. and they apparently got 

nowhere with the City Police either. I also talked to Diane 

LEWIS, who was with a group of people that was trying to 

get MARSHALL parolled. I didn't tell her I saw the knife, 

just that I knew MARSHALL was innocent. I also mentioned 

it to Debbie COUTOURE that father did it. She was with 

National Parks. 

I felt totally frustrated to think MARSHALL was in jail and 

my father had committed this crime, and there was nothing 

I could do about it. While going to the College of Cape 

Breton, I mentioned it to one of my professors, Liz BOARDMORE. 

Around 1975, Uncle Bob EBSARY was over from Newfoundland. Father 

and Uncle Bob were drinking and I heard father tell Bob about 

the attempted Robbery. He said, "they asked me for my money, 

and I said, I'll give you what I have". Father then made an 

underhanded stabbing motion as if he had a knife in his hand 

As he was telling Uncle Bob this, he was acting it out as 

if he put his hand in his coat pocket , pulled out a knife 

and stabbed forward with it. He also said you should have 

seen the look on the other fellow's face, meaning the person 

accompanying the person he stabbed. He explained that people 

had tried to roll him before in the park, and he always 

carried a knife. 

During the period between 1971, at the time of the Murder, 

until I left home in late 1978 or early 1979, Father stayeS 

completely in the house and mainly in his room. He wrote, read 

 /3 
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STATEMENT OF DONNA ELAINE EBSARY - CONT'd  

...and generally acted eccentric. He still had 

knives around all the time and still had an extremely 

violent side. He rambled on about killing during the war 

and the present like killing a neighbour. I don't think 

killing anything bothers father, human or animal. I know 

he killed a budgie pf mine when I was a kid. He literally 

ripped its head off. 

Father dressed like a Five-Star General with his coat over 

his shoulders. He read a lot and would act out the lives 

of the people. 

(Sgd) Donna E. EBSARY 

WITNESS: 

H.F. WHEATON, S/Sgt. 
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STATEMENT OF MAYNARD VINCENT CHANT, DB: 56-10-04, 
TAKEN AT LOUISBOURG, N.S. 5:05 P.M. 82-04-20 

On the night of the SEALE stabbing, I was in 

Sydney at church. I missed the bus around 11:00 P.M. 

I went down into Wentworth Park. I was on Bentinck 

St. when I heard someone running up behind me. The 

fellow, later known to me as Junior MARSHALL, shouted to 

me, "Look what they did to me". He showed me a cut 

on his forearm, the underarm, there was no blood. 

He also said his buddy was over in the Park and had 

been stabbed. Patricia HARRIS was there and gave him 

a Kleenex. We flagged a car and went to SEALE. 

SEALE went to the hospital by ambulance. I started for 

home. By this time I was out past my curfew and probation. 

A police car drove up, we had a conversation, and I told 

him I had seen everything, meaning the wounds on SEALE 

and MARSHALL. They obviously thought I had seen the 

stabbing. I went to the Station with the policemen. 

I was in the waiting room for a while. MARSHALL came 

out of the office with two others, policemen, I believe. 

MARSHALL came over to me and said, "There was two of them, 

eh?". I said, "Yes". I didn't know what else to say. 

I don't remember if I gave a statement then. My father 

arrived and I went home with him. 

Two policemen came to my home on Sunday. I gave a statement to 

them in their car, basically what MARSHALL had told me 

that night in the Park and in the car going to see SEALE. 

There was no pressure from the Police at that time. I did 

not tell them my information came from MARSHALL. About 

a week later, I Went to the Louisbourg Town Hall with 

my mother, there was at least one policeman there. I 

remember others present but can't recall who thet were. 

The policeman was very aggressive, making statements that I 

had lied because a witness had told them he had seen me 

there in the Park that night. He told me he knew I was :* 

on probation and that I could get from two to five 
;
years 

for perjury. I didn't even know what perjury was and 
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STATEMENT OF MA4N1\RD VINCENT CHANT - CONT I !)  

..just about-  cryir4;, ry mother was outside the room. 

There was somethinr, tht witness had told the police 

that the mentioned Le me at that time that caused 
mc to give the second statement. I don't remember 

what it was now. 

The Crown Prosecutor, I believe his first name was 

Danny, came to my home and drove me to his office 

which, at that tine, W1S in the new court house on 

the ground floor. John PRATICO and two plainclothes 

policemen were with us in he same room. The 

Prosecutor kept repeating our stories until they 

were fresh in our minds. We went in to Court, I belive it was 

Lhe same day after thv meeting in the office. John and I 

repeated the same sP.ory in court. A couple of times 

before the jury trial, two detectives came to my 

home and drove me i W‘qltworth Park. They wanted me 
to show them where IRAFICO had been hiding on that night, 
and where I had been standing on the tracks. They marked 
the spots in chalk, they were suggesting different spots 
and I agreed with Cem. Basically, I felt they were tr9ing 
to help me rather than pressure me. I stayed one 
night at John PRATICO's house but didn't talk to him. 
John was in bad shape then. I believe that was when 
the trial was on. It was in cross-examination by 

ROSENBLUM that questions were asked about if I was 
sure the man Junior MARSHALL was the one I saw stab 
SEALE. At that point I realized I couldn't lfe any 
further and said, “No". They had a recess and then 
they came back in the room. I had to stay in th&.  

witness chair. I was declared a hostile witness then and 

stepped down. I sa down outside. SEALE's brother came 
outside and told me MARSHALL was on the stand and was 
really getting his story mixed up. I felt relieved 

/3 
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STATEMENT OF MAYNARD VINCENT CHANT - CONT'd 

....because MARSHALL was hanging himself. I 

felt he was guilty at that time but didn't want 

to put him away on my false statement. That was 

it for my evidence. I had no further contact 

with the police. 

In conclusion, I -did not see the murder at all. 

I was not in the Park at. the time. MARSHALL had 

told me the little bit I did know. He suggested 

there were two suspects at the police station in the 

presence of policemen. I was afraid to change my 

story. I was totally afraid of MARSHALL and the 

police at that time, and scared because I broke my 

probation. 

(SGD) Maynard CHANT 

WITNESS: 

J.E. CARROLL, Cpl. 

D. HYDE, Cst. 

b.. 
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STATEMENT OF BEUDAH ELIZABETH (Mrs. Walter) CHANT 

B.D. 33-10-22, Taken at Louisbourg, N.S. 82-04-20 

4:04 P.M. 

On the night of the stabbing in Sydney in 1971, 

we received a 'phone call from the Sydney City 

Police asking me to come in and pick up our son 

Maynard, who was 14 then. My husband went in. My 

husband told me there had been a stabbing and Maynard 

was supposed to be around when it happened. In the 

morning I asked him what was going on. Maynard said 

he didn't know anything. On Sunday, when we came 

home from church there were two Sydney policemen sitting 

in the yard, one was MacINTYRE, the other one I didn't 

know. They said they believed Maynard had lied to them. 

They wanted to question him again. We agreed. They 

talked to Maynard in the house for a short time but 

mostly out in the car. I told him to tell the 

truth and let them take him to the car alone. 

Maynard told us later they wouldn't believe him. 

Sometime later in the same week, the same two 

policemen came back out to see Maynard. They took 

him to the Town Hall for questioning. I went with 

him. They told me they had evidence Maynard was 

lying and they wanted to talk to him alone in the 

room. Maynard was on probation at the time. I 

believe Wayne McGEE was present at that time and 

a BOURQUE fellow. I think I went outside and waited. 

Thepolice told me they had evidnce that Maynard was 

lying. 

It was in the afternoon, I think, when they questioned my 

son. I knew he was upset but -I don't remember if he 

said he gave a statement or changed his story. 

believe someone came from Sydney and took Maynard and I 

to the court house. I went to court for the first two 
;• 

days but my nerves couldn't stand it so I didn't go back. 

didn't hear his evidence. 
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STATEMENT OF BEUDAH ELIZABETH (Mrs. Walter) CHANT - CONT'D  

There was at least one day when they took Maynard to 

court alone, for the trial. I felt the police had 

finally learned the truth from my son. It was actually 

the trial with the jury I attended. None of our family 

were with him at the first hearing. I remember one of 

the two policemen telling .Maynard at some stage, that 

he couldn't say he saw a knife, only what looked like-

a knife. About two years ago, Maynard told me he had 

given false evidence at the trial, that he had not seen 

anything of the murder. He said he tried to tell the 

truth but they had him so scared he couldn't say 

anything different. They wouldn't listen to him. 

He told his father and Rev. William LEGGE, also the 

RCMP, when they came to our home about two months 

ago about the incident. 

(Sgd) Beudah CHANT 

WITNESS: 

J.E. CARROLL, Cpl. 
D. HYDE, Cst. 
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STATEMENT OF LAWRENCE THOMAS BURKE, 
B.D: 49-09-20. FLORAL HEIGHTS, HOWIE CENTRE, 
N.S. TAKEN AT 2:13 P.M. 82-04-21  

Maynard CHANT was under my supervision in Louisbourg 

Li 1971, I was aware of him being interviewed at 

the Town Hall, we were in court there at the time. 

Judge Louis EDWARDS of the Family Court was 

also there. I knew the Sydney City Police were 

interested in questioning CHANT about the SEALE 

stabbing. I believe Judge EDWARDS suggested to me 

that CHANT's parents could attend the interview 

and I wouldn't be needed. I don't recall being present 

when CHANT was interviewed by the police, I don't 

recall signing his statement as a witness. I don't 

remember seeing Mrs. CHANT on that day. 

(SGT) Larence BURKE 

WITNESS: 

J.E. CARROLL, Cpl. 

D. HYDE, Cst. 
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Statement Of: Wayne Robert MAGEE 

Sheriff, Cape Breton County, N.S. 

Taken: Sydney, N.S., @ 2 March 82 87 

In May of 1971 I would have been Chief of Police for the 

Town of Louisbourg. During this time John MacIntyre would have been 

a Sgt. of Detectives for the City of Sydney. As I recall Billy 

Urquhart came to my office. They asked me to locate Chant for them. 

I brought Maynard Chant and his mother to the Town Hall. We had a 

meeting in the Counsel Chambers with Maynard, his mother, Larry 

Burke, John Mac/ntyre, Bill Urquhart and myself present. 

John outlined to all.  persons that he was investigating the 

stabbing in the Park and he wanted the truth from Maynard what he had 

seen in the Park. John put the questions to Maynard and he wrote 

down his answers. I don't recall any hesitation on Chant's part he 

admitted seeing the stabbing. John did all the talking and after the 
statement ,sas taken we all signed it. I don't recall the specific 
questioning which took place. 

Wayne R. Magee 

H.F. WHEATON, S/Sgt. 

a 
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Sydney S/D CIS 

Donald MARSHALL, Jr. 
Won-Capital Murder 
Sydney, M.S. 

Sec. 206(2) C.C.C. 
71-05-26/29 

Further to previous reports, please be advised that 
investigation has continued in regards to the above offence. It was 
noted in the interview of Donna EBSARY, daughter of Roy EBSARY, that 
in 1975 she overheard a conversation between her father and an uncle, 
Bob EBSARY, indicating that her father was responsible for this murder 
Mrs. Mary EBSARY confirmed the visit of Robert and advised he lived in 
St. john's, Newfoundland. 

A patrol was made to St. John's, and Robert NBSARY was inter 
viewed. Some difficulty was encountered in locating EBSARY as he had 
changed his name from EBSARY to McLEAN. When the circumstances of 
this case were made known to him, he readily recalled the incident. 
He advised that be and Roy were upstairs in Roy's bedroom which was 
decorated like a ship. Roy was relating war stories, and he was Lapin 
same. He related a story of two people trying to rob him in a Park in 
Halifax. He further advised that he thwarted the robbery by stabbing 
one of the assailants. While telling this story, EBSARY became quite 
descriptive and made an underhanded stabbing motion. The next day 
Robert looked for the tape and EBSARY advised him that it was too 
dangerous to have around and he had destroyed it. Statement of 
Mr. McLEAN attached. 

Members of the Sydney City Police, who were originally 
involved in this investigation, have been interviewed in regards to 
continuity of possession, identification of deceased and the various 
other aspects of this investigation which will be required to pursue 
the matter in any further court action. Self-explanatory statements 
from the various members are attached. It would appear at this junctu 
that all interviewing, compiling of the case and interviews with 
Crown Prosecutor, Donald MacNEIL, were handled by Chief NacINTYRE 
and Det. Inspector William URQUHART. The only evidence given by these 
two officers was by Chief MacINTYRE at Preliminary Hearing and not at 
Supreme Court. Copy attached. 

In regards to the IBSARY and MARSHALL portions of this file, 
all avenues of investigation known to date have been completed. 
Discussions were held with Crown Prosecutor, Frank C. EDWARDS, in 
regards to interviewing Chief NacINTYRH and Insp. URQUHART in regards 
to the allegations of CHANT, PRATICO and HARRISS that they were 
induced to fabricate evidence in the original trial in this matter. 
Mr. EDWARDS has advised me that he further discussed the matter with 

OTHER FILE REFERENCES. 
REF. AUTRES DOSSIER& 

— 
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CONTINUED FROM PAGE ONE 

Mr. Gordon GALE of the Attorney General's Department, and it was felt 
that these interviews should be held in abeyance for the present. 
This file will be held open pending further instructions as well as 
new areas of investigation which may come to light. 

(li. . WHEATON), S/Sgt. 
Plain Clothes Co-ordinator 

Sydney Sub/Division 

HFW:lh  

Attachments 

TO: OFFICER I/C C.I.B.  

FORWARDED 82-05-26 for your information. 

PCWAIIC C-237 (1/75) 7530-21-029-4528 
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Statement of: Robert Samuel Bertrum McLEAN (B: 27 SEPT. 42) 
43 Alexander St., St. John's, Nfld. 

Taken: 13 May 82, St. John's, Nfld. 

I think around 1975 I visited Roy EBSARY a relative of 

mine in Sydney, Nova Scotia. During the visit we were having a few 

nips. / asked him if he would relate a few of his stories on tape. 

I recall him telling me about an attempted robbery in a Park and he 

stabbed a fellow. He said it was two people who tried to rob him he 

didn't say if it was a black. He didn't say it was in Sydney but in 
Halifax. 

After I read the recent pieces in the paper I wondered if 

that was the story Roy told me. /t seemed very real to Roy as he 

related it to me and demonstrated it to me. We were up in his room 

when he told me about it. The next day / looked for the tape we 

made of our conversation and Roy had destroyed it. Re said he 

couldn't have that around. 

Roy was a strange fellow and I really didn't think he could 

kill someone. I know he has a violent side to him. 

Mr. Robert McLean 

H.P. WHEATON 

J.E. CARROLL, Cpl. 

PAP GI( 2 U 75, 7530 21 029 752I 
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Statement of: Robert Samuel Bertrum McLEAN (B: 27 SEPT. 42) 

43 Alexander St., St. John's, Nfld. 

Taken: 13 May 82, St. John's, Nfld. 91 

I think around 1975 I visited Roy EBSARY a relative of 

mine in Sydney, Nova Scotia. During the visit we were having a few 

nips. I asked him if he would relate a few of his stories on tape. 

I recall him telling me about an attempted robbery in a Park and he 

stabbed a fellow. He said it was two people who tried to rob him he 

didn't say if it was a black. He didn't say it was in Sydney but in 

Halifax. 

After I read the recent pieces in the paper I wondered if 

that was the story Roy told me. It seemed very real to Roy as he 

related it to me and demonstrated it to me. We were up in his room 

when he told me about it. The next day I looked for the tape we 

made of our conversation and Roy had destroyed it. He said he 

couldn't have that around. 

Roy was a strange fellow and I really didn't think he could 

kill someone. I know he has a violent side to him. 

Mr. Robert McLean 

H.F. WHEATON 

J.E. CARROLL, Cpl. 

ItCIAPAGSC C 732 0,751 7530 21-021.521 
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Statement of: Sgt. Gerald Arthur TAYLOR (BD: 26-03-05) 

Taken: at Sydney City Police Station 12:47 P.M. 82-05-11 

92 

I am a sergeant with the Sydney City Police and was so 

employed in 1971, I recall being on desk duty one evening when John 

MacINTYRE asked me to sit in with him as a witness to a statement 

he was taking from James MacNEIL concerning the SEALE stabbing he was 

investigating. MARSHALL had been convicted then, EacNEIL was saying 

he knew someone else had stabbed SEALE, I can only remember this from 

reading the statements from the case. I felt MacNEIL had read the 

story in the papers or heard it on the radio and wanted to be the 

centre of attention. I would have been present for the whole inter-

view with MacNEIL or I wouldn't have signed it as a witness. I have 

read the statement of Gregory EBSARY taken 71-11-15 and notice my 

name appears as a witness to the statement, I don't remember being 

present at either interview. 

Sgt. G.A. TAYLOR 

Witnesses: Cpl. J.E. CARROLL 

S/Sgt. H.F. WHEATON 

KM/GIPS C 237 0/75) 7530 21-029,521 
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Statement of: Insp. Richard Joseph WALSH (BD: 32-03-04) 
PAGE 

Taken: 2:19 PM on 82-05-11 at Sydney City Police Station 

93 

Dr. NAQUI was there. 
At the hospital I helped undress SEALE he went for immediate surgery, 

was also present. I might have gotten CHANT'S name there that night. 

At the scene I spoke with Cst. Howard DEAN and Donald MARSHALL, Jr., 

his arm was cut I noticed, Cpl. Martin MacDONALD who is now deceased 

Shortly after he was removed by CURRY'S Ambulance to City Hospital. 

I pulled his shirt down and I think a jacket to protect that area. 

reached down and lifted his shirt, his intestines were coming out, 

spoke to him but he just kept moaning, "Oh Jesus, Oh Jesus" / 

street and facing the harbour. I went to him and bent over him, / 

stabbed. The body was lying with the head toward the centre of the 

lying on the pavement on Crescent 

the office. We proceeded to 

and / came on duty at midnig 
I believe the call about the ht. Cst. Leo MROZ was my partner, 

City Police as constable. There was a dance at St. Josephs Hall 

In 1971 I was employed on general duties with the Sydney 

Crescent Street where we found a youth 

stabbing camc in while I was still at 

Street who appeared to have been 

Inspector Richard J. Walsh 

Witnesses: Cpl. J.E. CARROLL 

2:40 P.M. 

If OBJET: 

IIKNtotGIRC C.5D 0/73, 7530-21-029.452S 
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Statement of Frederick Johnson LEMOINE (BD: 39-08-22) 

Taken at Sydney City Police Station 1:41 P.M. 82-05-11 

94 
On the night SEALE was stabbed I was on duty at the dance at 

St. Joseph's Hall, John MULONEY was with me, we were policing the 

dance there that night. John told me the next morning he had put 

SEALE out of the hall that night. I knew MARSHALL, PRATICO and 

the HARRIS girl, I don't remember seeing any of them that night. 

I had about four years service then, I was a beat man and worked a da. 

shift before the dance. The senior men did.  all the interrogation. 

Frederick J. LeMoine 

Witnesses: Cpl. J.E. CARROLL 

H.F. WHEATON 

OCAVKAIC C-237 rl /71) 75)0-21.029 52I 
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Statement of: Michael Bernard MacDONALD (BD: 8 Dec 19) P&G! 

Sydney City Police 

95 11 MAY 82 
A 

I am a Staff Sergeant with the Sydney City Police and in 1971 

I was so employed as a Detective. On the night of the 28th of May 

1971 I worked the four to twelve shift and had gone home. I received 

a call that there had been a stabbing in Wentworth Park and the victi 

was in the Sydney City Hospital. 

I went to the Hospital and learned that a Sandy SEALE was 

stabbed and was being operated on by Dr. Naquie. I was not allowed 

in to see Seale at this time. Donald Marshall was sitting in the hal 

and his left arm was wrapped up. As best I can remember Marshall 

told me they were stabbed by two fellows with dark clothing that 

looked like Priests. 

As a result of what I saw at the Hospital I felt we had a murdei 

on our hands. I recall a young fellow bj the name of Chant being 

brought to the Hospital. I don't recall talking to Chant at the 

Hospital. He was then'taken to th6 office I really can not recall. 

I know he called his father to come and get him. This has been a lonc 

while ago but I definitely know that if Chant said he saw the murder 

I would have taken a statement. I was the Detective there and if thez 

had been any indication that Chant saw Marshall stab Seale I would ha% 

been the one to take a statement. 

I phoned John MacIntyre who was the Sgt. of Detectives and told 

him what was happening that I thought we had a murder on our hands. 

I asked him if he would come out and he refused. I reported this to 

the Chief of Police, Gordon MacLEOD. I had to go to his house and 

see him. 

My next shift as I can recall was Sunday the 30th of May 1971. 

worked that shift with John MacIntyre nine to five. We checked arou 

the park and after dinner we went to Louisbourg. We went to, Chants 

home in Louisbourg and they told us their son Maynard was in Catalone 

and described the house. 

We went to Catalone and picked up Chant and John talked to him 

outside the car. Inside the car their was no pressure put on Chant 

in my presence. There was very little talk we returned to the station 

and John took over and that was the only dealings I had with Chant. 

./2 

ICMP.G.0 C 237 (I/75J 75)0.21-029•451.1 
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Statement of: Michael Bernard MacDONALD (BD: 8 Dec. 19) 

96 cont'd 

The only other thing I did was drive a box of exhibits up to 

Sackville with John. 

S.Sgt. M.B. MacDONALD 

IIICAPIGSK C-T57 (I/7S) 7530-21-029.15n 
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On the night sFALr was stabbed I was on car patrol with 

Cst Jack JOHNSTON, shortly after midnight we received the radio call. 

We had three intoxicated people in the rear 

take them to the cells first. One of the other 

Wentworth Park so we cortinued 

.31-:anr7wick Street we saw 

of the car so we had to 

cars had gone to 
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gation. 
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over to Detective MacDCNALD, we did pot question 

Frederick 
at Sydney 

— -- 
MacKENZIE (BD: 36-11-23) 

PA I 

Forks, N.S. 
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Taken 
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STATEMENT OF LEO DANIEL MROZ (B: 39-03-27) 

Taken at 60 Topshee Drive, Sydney, N.S. 
3:29 P.M. 82-05-19 

On the night of the SEALE stabbing I was to be 

on the Charlotte Street beat, just prior to going out, Cst. 

Richard WALSH wanted me to go with him on an urgent call to 

Wentworth Park. We went in the same car to Crescent Street 

by way of Bentinck Street. Another car occupied by officers 

DEAN and MacDONALD arrived a short time later. I observed a 

man lying near the right curb. I believe his head was toward 

the centre of the road, feet toward the right hand curb. We 

both went to the body. Boots asked him what had happened. 

There was little or no response from Sandy SEALE, the fellow 

on the street. There was a painful utterance, he said, "Oh, 

God, no." or "Oh Jesus No," something like that repeated 

three or four times. The ambulance was requested. I believe 

he had on a T-shirt. There appeared to a bulge extending 

from the high chest to the low abdomen region. WALSH raised 

the shirt to see what it was. His intentines were oozing out 

of the abdomen and causing the bulge. They were coming out 

in snake-like fashion. We tried to talk to SEALE but he 

appeared to be unconscious, there was a painful expression on 

his face. I recall seeing Junior MARSHALL at the scene. He 

was favouring his left forearm gripping it with his right hand. 

We did not talk to MARSHALL. DEAN took him in his car. The 

ambulance arrived and SEALE was taken to Sydney City Hospital. 

I helped them load SEALE into the ambulance. We proceeded to 

the hospital and went into the out-patients section. SEALE 

was arriving then. He still appeared to be unconscious. He 

was removed to an outpatient room. Dr. NAQUI appeared almost 

as soon as we did. I remained there with a nurse. NAQUI 

examined the wound for about five minutes. I went out to the 

reception area where I met Oscar SEALE and his older son. I 

knew Oscar, he called me by name and asked how his son was. 
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STATEMENT of Leo Daniel MROZ continued 

I told him Sandy had suffered stab wounds and that he was under 

doctor's care. I told him everything would work out O.K. 

That was the last dealing I had with SEALE. WALSH and I 

remained on patrol together until daylight. I remember a 

description of two priestly looking men in a white VW with 

foreign plates being passed to us. We checked many vehicles 

that night. I do not know CHANT but I grew up in the same 

area as John PRATICO and know him well. He always appeared 

to be mentally unstable. He had been in the N.S. Hospital. 

No one ever asked me for my opinion and I did not volunteer 

it to anyone. I was quite surprised to hear PRATICO gave 

evidence at MARSHALL's trial. 

Wit: Cpl. J.E. CARROLL 

Signed: Leo MROZ 

4:30 P.M. 
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Statement of Howard Leslie DEAN (BD: 32 JUN 13) 
Taken at 144 Buckingham Drive, Sydney, Nova Scotia 
11:03 A.M., 82 MAY 20 

1 00 

On the night of the SEALE stabbing, I was on car patrol with 

Cpl. Martin MacDONALD, now deceased. We were in the vicinity of 

St. Joseph's Hall when the call came to us. We proceeded to Bying 

Street and then to Crescent Street, I was driving, there was a man in 

the middle of the street. We later found to be Junior MARSHALL, he was 

waving his arms to stop us. I saw a male lying on the street, his head 

was towards the centre of the street, and his legs near the right side 

or curb. Cst. Richard WALSH and Leo MOROZ arrived just about the same 

time. I did not have any conversation with SEALE, I could see his 

intestines were rolling out of his chest cavity. The ambulance was on 

its way. MacDONALD and I took MARSHALL to Sydney City Hospital for 

treatment of a wound on his arm. He said he had been stabbed at the 

same title SEALE was. We left MARSHALT„,and.went back on patrol. I don't 

remember MARSHALL giving any description of who had stabbed him. I 

had no further dealings with the investigation. 

Witness; Cpl. J.E. CARROLL Cpl. Howard DEAN 

MCMPA.011C C-237 (1/75) 7530-21-029-4528 
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Statement of John MULLOWNEY 
Sydney City Police 
20 MAY 1982 

101 

PA.A 

In May of 1971, I was employed as a member of the 

Sydney City Police and am so employed to date. On the night of 

the 28th/29th of May 1971, I was employed on Special Duty 
policing a dance at St. Joseph's Church Hall located on George 

Street, Sydney. I was in the admittance area of the dance, and 

Cst. Fred LeMOINE was in the dance proper. 

I saw Sandy SEALE on three occasions. The reason 

I remember is that I had to eject him from the dance on three 

occasions for not paying admittance, On the third occasion, I 

detected a smell of alcohol on his breath. The last time I told 

him if I saw him on the property again, he would be charged with 

consuming. As the dance was breaking up, I heard there had been 

a stabbing in the Park. 

(H.F. WHEATON) Sgt, John MULLOWNEY 

RCPAPARC C-237 (1/75) 7530-21-0294528 
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Statement of: John JOHNSTON (E: 13 

Sydney City Police 

MAY 32) 
102 

 

I am a Sydney City Police Cpl. and was employed with the 

Department in 1971. I have read my Police reports where Frank 

MacKenzie and I had contact with Maynard Chant. I do not honestly 

recall seeing this pernon I must have but I just simply an not 

recall. 

I was on patrol but I'n afraid I recall very little if any-

thing of Marshall, Seale, Chant or Ebsary. If Chant had told me he 

saw the murder in the Park I would have turned him over to Det. M.R. 

MacDONALD, that night and I feel I would recall that. 

Cpl. John Johnston 

'. 

H.F. WHEATON 

J.E. CARROLL, Cpl. 

JIJII 

eckAp fr,sic C.237 (1/73) 75X-21479-4321 



+ Government Gouvernement 
of Gan.ada du Canada 

O.C. Sydney Sub-Vivision 

044icet i/c C.I.B. 

1 0 3 
NOTE DE SERVICE 

SECLARFTY CLASSIFICATION • DE SECLAIT1E 

OUR FILE NOIRE REFERENCE 

71H-010-6 
YOUR FILEAIOTRE REFERENCE 

82-77 

MEMORANDUM 

-1 
TO 
A 

FROM 
OE 

_J 82-05-10 

SUBJECT 
OBJET Vonatd MARSHALL, Pt. 

Non-Capital Mutden, Sec. 206(2) C.C. 
Sydney, N.S. 71-05-28/29  

I have just keviewed the most tecent cottespondence submitted in connection 
h this investigation. The itow &mkt and chtonicating o4 events ptovides 

the uninOtmed with an easy and teady te6etente to the 4acts az known in 
this case. I wish to expkess my appteciation to S/Sgt. H. F. Wheaton Lot a 
job weft done and to the °Viet membens who have been invotved in this investi-
gation and who wete inzttumentat in compiting tkis book. 

Woutd you ptease pass on my comments to att the membets uho have been invotved 
in this investigation. 

D. F. ChiLateit, Supt. 
Olitgzeh 'L/c. C.I.B. 

Sydney Sub/Division P.C. Co-Ordinar, 
NCO i/c Inverness Det. 
FORWARDED 82-05-13 for your information. I would also like 
to add my congratuletions for a job well done. Please pass 
on this information to the members of your command who were 
involved kl this investigation, as well as Mrs. Donna BOTTE 
for her w_art in compiling this report. 

Commanding Sydney Sub/Division 

82S-00:y 

to  



rnent Gouvernement 
of Ca-‘acta du Canada 1D_ 4 

MEMORANDUM NOT E DE SERVICE 

L_ 
r— 

ROM 
DE 

S/sGT. HARRY WHEATON 
SYDNEY SUB-DIVISION G.I.S. 

N.C.O. I/C 
ST. JOHN'S SUB-DIVISION G.I.S. 

SECURITY CLASSIFICATION • OE SECLRITE 

OUR FEE ,  NOIRE REFERENCE 

82/252 
VIJR FRA/VOTRE REFERENCE 

DATE 

82-05-28 

SUBJECT 
OBJET ROY EBSARY - MURDER 

SYDNEY, N.S. 

Please find attached statement obtained from Edward 
Patrick O'TOOLE. 

As can be observed from his statement, he communicated 
with EBSARY on a regular basis until approximately two 
years ago; however, mention was not made of any murder 
or any other violent acts by EBSARY. 

O'TOOLE is presently reading all letters and listening 
to all tapes received from EBSARY and should further 
information come to light, he will pass it on to this 
office and we will, in turn, contact you. 

If we can be of further assistance, please advise. 

Y) Sgt. 
i/c S . John's Sub-Division G.I.S. 
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TRANSMITTAL & DIARY DATE REQUEST FORMULE D'ENVOI ET DEPAANDE DE LA DATE D'AGENDA iCR/RE A LA Rd 

_ _ 
1%(..frI e^ .0(-- 1-1 nmetuwRITi 

P.O. Autnts J.P, Corrynri C.O. aO.C. Sub - C.S..0. I/C Dal. - Reap. Otit. Copies to - C001•1 OW COT. C.D. 
AU : 
TO 

0 i/c C.I.B. 106 
ROM petk er/  
DU 

I

P.C. Co-or. 
Syd. S/D GIS 

Data 

82-05-31 
Fe div. S.. DIV. File Dossier de le 3.-div. DE T. File Dossier du deft. 

H.O. File Dossier de la D.G. DIV. File - Dossier de 

ATTACHMENTS — PIECES JOINTES 
r—nCo,resoondonce W man* r-1 Summons (Sc) it-31 Correspondence ,--1 44andet Assipnetion(s) 

Dated - Deter du 

Ti 
FOR YOUR — POUR 
r—linfonftat.on 

voter pouverne 
Action n Execution 

1---1  Donner suite Esicution Ti 
REMARKS (if reply-arrow to return add.ess) — REMARQUES (dens le cas dune reponse, indiquer par une flache l'adresse de relour) 

Re: Donald MARSHALL Jr. 

Non-Capital Murder, Sydney, N.S. 

eye -Attached please find two copies of statement taken from Robert S.B. 

McLEAN (B: 42-09-27) and notes taken from Dr. F.M. NAQUI, re the 
a/n case t  as per our conversation this date. 

(H.F. WHEATON) S/Sgt. 

P.C. Co-or. Sydney S/D GIS 
- SPERVED -Original & Affidavit returne,c1— Signifie - original et affidavit retournes Amende et lrais paves to 

Date fine & Costs Paid 

DIARY DATE EXTENTION . • .. 
PROLONGATION DE LA DATE D'AGENDA 

E Drsposrtron of exhibits 
I---1 0issros‘zion des pieces 4 conviction 

ut:he, enquiries negative 
=-1  Argues recherches nullea 
=1 Awaiting instructions 

Dens l'astente de directives 

     

r—lAwaiting payment of fine & costs 
l'ottente du oarement de l'amende et de trals 

r---1  Report overdue 
Rapport en retard 

Ti Unable to execute Warrant (Summons) 
Impossibilite d'esecuter le mendat lessipnetionsl 

Ti Trial date MI set Adjourned to 
Date du 0,0a'S non lixee Renvoyge au 

 

EXTEND TO - PROLONGif JUSOu'A 

    

     

sAlx• CRC A-Is t 4/ 7 41 7530-21-0 36•2551 

     

Ti  NOT SERVED for reasons indicated — Non signi(ie pour les raisons indiquees 
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P.441 

Statement of: Robert Samuel Bertrum McLEAN (B: 27 SEPT. 42) 
43 Alexander St., St. John's, Nfld. 

Taken: 13 May 82, St. John's, Nfld. 1 0 7 

I think around 1975 I visited Roy EBSARY a relative of 

mine in Sydney, Nova Scotia. During the visit we were having a few 

nips. I asked him if he would relate a few of his stories on tape. 

I recall him telling me about an attempted robbery in a Park and he 

stabbed a fellow. He said it was two people who tried to rob him h 

didn't say if it was a black. He didn't say it was in Sydney but i 

Halifax. 

After I read the recent pieces in the paper I wondered if 

that was the story Roy told me. It seemed very real to Roy as he 

related it to me and demonstrated it to me. We were up in his room 

when he told me about it. The next day I looked for the tape we 

made of our conversation and Roy had destroyed it. He said he 

couldn't have that around. 

Roy was a trange fellow and I really didn't think he coulc 
kill someone. I know he has a violent side to him. 

Mr. Robert McLean 

H.F. WHEATON 

J.E. CARROLL, Cpl. 

ICM10CAC C 237 1,75, 7530 71-029 5 21 
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Statemant of notes taken from Dr. F.M. NAQUI 

Interviewed 82-05-05 
108 

Dr. NAQUI advised that he could not recall the length of 

the wound in SEALE's stomach. The point of entry was to the left 

of center of the stomach. The knife entered the body and ran 

through to the back bone in a more or less horizontal fashion. The 

knife therefore did not stab downward in an overhand fashion. 

The wound itself was opened from the breast bone to the 

Pubic and operation number I conducted. When SEALE failed to respond 

operation number 2 was conducted and the bleeding noted coming from 

the Aorta. The ribs were spread and the Aorta clamped off below the 

heart and repaired. Subject was basically too far gone and failed 

to respond and died. 

No autopsy was conducted and I endeavoured to get some ex-

planation of same and received no response. The height, weight 

and basics of the body are not known. From my investigation I feel 

that SEALE was a sturdy, young man; sixteen years of age, approximate: 

5 ft. 8 in. tall with a weight of approximately 150--160 pounds, this 

is based on photographs and descriptions gleaned during investigation 

In going over the various organs severed I endeavoured to 

ascertain the length of the knife that would have been used keeping 

in mind the above. Dr. NAQUI giving consideration stated that the 

knife would be 41/2  " long. This might be used as a bench mark. It 

does after all agree with the murder weapon, however, I feel it would 

be dangerous to use for Court purposes. 

(S.F. WHEATON) S/Sgt. 
P.C. Co-ordinator 
Sydney Sub/Division G.I.S. 

NOY or..111C C-232 n/75) 7530-21-029-02* 
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82-06-03 

The Deputy Attorney General 
P.O. Box 7 
Halifax, Nova Scotia 
B3J 2L6 

71H-010-6 
Attention: Mr. Gordon S. Gale 

Re: Donald MARSHALL, Jr. 
Non-Capital Murder, Sec. 206(2) C.C. 
Sydney, N.S. 71-05-28/29 

My previous correspondence dated 82-05-10 with attachments 
refers. 

Statements have now been obtained from the Sydney City 
Police, who were directly or indirectly involved in this 
investigation. 

Dr. F.M. HAQUI has been interviewed by S/Sgt. B.F. WHEATON. 
Although no statement was taken, S/Sgt. WHEATON has outlined 
Dr. HAQUI's recall of the incident. There was no autopsy 
conducted, and his comments are attached. 

A statement is also attached from Robert S.B. McLEAN. He 
had conversation with EBSARY at which time EBSARY talked of 
stabbing a man. Although names were not used, EBSARY appears 
to have been speaking of this offence. 

As this completes our investigation into this matter, your 
further direction will be awaited. 

D.F. Christen, Supt., 
Officer i/c C.I.B. 

DCS/lmm 
Encl. 

co:N. 
09  Ao ) 

3139 Oxford Street 
P40. Box 2286 
Halifax, N.S. 
B3J 3E1 
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KMP FILE REFERENCE& 
REF DOSSIERS ORO 

82-77 
- 0 0 

OTHER FILE REFERENCES. 
REF AUTAES DOSSIERS. 

DETACHM E NT — D iTACHL MEN?' 
Sydney SID G.I.S. 

sus-DivisioNisous-oivistoN 
Sydney, N.S. 

DIVISION 
1113111 

DA1 E 
83-01-21 

114  1 4 

RE: — 011JET: 
Donald MARSHALL, Jr. 
Non-Capital Murder, Sec. 206 C.C.C. 
Sydney, N.S. 71-05-28/29 

Further to report dated 82-05-20 in the above regard, be 
advised affidavits taken from main witnesses in this case by 
MARSHALL's counsel (ARONSON) in particular those of CHANT, PRATICO 
and MacNEIL were subsequently presented to the Nova Scotia Supreme 
Court at Halifax, N.S. in August, 1982. 

On 82-12-01 MARSHALL appeared before the Court of Appeal 
at Halifax, N.S., at which time new evidence was presented by 
ARONSON through witnesses James MacNEIL, Donna & Greg EBSARY, 
A. EVERS, Patricia HARRISS and Maynard CHANT, this being the first 
time MacNEIL submitted evidence. MARSHALL also gave evidence but 
refused to admit he and SEALE were in the process of robbing EBSARY 
and MacNEIL on the night in question. During cross-examination by 
Crown Prosecutor F. EDWARDS, MARSHALL finally admitted to the con-
tents of the statement he gave S/Sgt. WHEATON and myself at 
Dorchester, N.B. After two days of evidence the five Appeal Court 
Judges adjourned the matter to 83-02-16 for decision. 

It should be noted EBSARY has since been acquitted by a 
local jury on the MUGRIDGE stabbing. This incident occurred in his 
Sydney home early in 1982 and a new trial was ordered after medical 
authorities found him "unfit" for trial. Since his release he 
returned to his former residence and drinking habits. 

On 82-10-25 EBSARY made continued attempts to contact 
Frank EDWARDS in Sydney. EDWARDS refused to communicate with him in 
the event it concerned the MARSHALL case and requested someone from 
this office visit EBSARY. I interviewed him at his home on 82-10-26 
and was asked to ascertain the circumstances surrounding the arrest 
and court appearance of one Gerard Francis DOYLE arrested at St. 
Peters, N.S. on 82-1C-25. DOYLE and EBSARY met while inmates at 
the local Correctional Centro and he expressed a great desire to 
help the youth in any way possible, in exchange for this information, 
he stated he would supply the missing details to the MARSHALL case. 

Inquiries made revealed 'Ionia had already appeared in 
Arichat court and was remanded for thirty days observation in 
Dartmouth, N.S., on several ,charges. EBSARY was advised of the 
situation but decided to discuss the MARSHALL case anyway. He agreed 
to type his account of the events on the night he and MacNEIL were 
robbed but later stated his glasses had been smashed by a drunk and 
ho could not see clearly to type, he suggested a tape recorder be 
supplied. 

••••• M.. ••••• • • II ••• Om • • 5 NO r.t LOU, 10 loP IMPIPALIIK 
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On 82-10-29 I delivered to EBSARY a tape recorder and new 
cassette tape with the intention of leaving it with him, however, he 
agreed to dictate the details in my presence. The subsequent twenty 
minute recording describes how he and MacMEIL were walking through 
the park when approached by MARSHALL and SEALE. He describes defendi 
himself by stabbing SEALE "in the guts" and MARSHALL in the arm when 
he came to SEALE'. rescue. Be raid he used a small pocket knife 
which he buried in his backyard garden plot at Rear Argyle St., Sydnt 
and agreed to show me the location. 

On 8
2-11-02 Cpl. D. HYDE And / with EBSARY dug up an area 

some 3' x 4' at the above address but could not find the knife. 
While attending local court on another matter on 82-11-08 I met 
EBSARY who had just appeared before Sydney Provincial Court Judge 
C.A. O'CONNELL and entered a "Guilty" plea to possession of an 
offensive weapon. EBSARY was sentenced to six months at the local 
Correctional Centre same date and will be released on 83-03-08. 
This charge was laid by Sydney City Police following numerous threats 
of bodily harm by telephone from EBSARY to his son, Gregory. EBSARY 
tried to gain entry to his son's residence during the P.M. of 82-11-0 
and had hidden a knife in a small mail box near the front door. 
Minutes after being sentenced EBSARY bragged to Ian MacNEIL, editor 
of the Cape Breton Post and brother of Crown Prosecutor Donald 
MacNEIL (deceased - prosecuted MARSHALL in 1971) he had stabbed 
MUGRIDGE and got away with it as well as stabbing SEALE and MARSHALL. 
EBSARY invited MacMEIL to further interview him at the Correctional 
Centre regarding these offences. 

a. 
EBSARY is now scheduled for release on 83-03-08 and 

MARSHALL's next appearance is 83-02-16. It is the writer's opinion 
that Department of Justice officials may not be fully aware of the 
fact EBSARY, in spite of his age and physical-mental condition, is a 
very unpredictable, dangerous individual. When not in custody he entertains a local crowd of drunks, drug users, fellow inmates re-
leased as well as the homosexual youths. It is not uncommon for 
him to go without food for two weeks, drinking heavily every day, he 
is normally drunk by noon. When EBSARY is released in March he will 
resume his previous life style and there can be no doubt he will 
make further threats toward his son and family. These people live in 
constant fear EBSARY will molest their children while entoute to school. 

D.D. B -0334 

t, 
E.B.) S/Sgt. 
Co-or. Sydney Sub/Div. G.I.S. 
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CONT'd 

The Officer i/c C.I.B. 

FORWARDED 83-01-24 for your information. Para. 3 of Cpl. 
CARROLL's report should read, "this incident occurred 
in his Sydney home early in 1982, and a new trial was ordered 
after medical authorities had earlier found him unfit for 
trial". EBSARY, in the first instance, was found unfit for trial 
and then later he was found fit for trial and then was 
acquitted during a jury trial. 

With reference to para. 6 of Cpl. CARROLL's report, it 
should be noted that EBSARY had just come off of a 10-day 
drinking bout and while listening to this tape recording 
you can see that he is telling you what he wants to tell 
you and is not being completely honest in all details. 
It is like he wants to admit to stabbing SEALE to get it 
off his conscience, but,he does not want to lose his 
freedom by making this admission, and therefore he 
distorts certain facts to leave you guessing. 

My main concern at this point is for the safety of 
others should EBSARY be released prior to a decision 
being rendered by the Appeals Division of the Supreme 
Court of Nova Scotia. Should the Appeals Division see 
fit to dismiss the conviction against MARSHALL, then a 
charge of Manslaughter or Murder should be laid against 
EBSARY, as the investigator and the local Crown 
Prosecutor both feel that there are sufficient grounds to 
do so. I also concur with this decision. It is therefore 
requested that this Sub/Division be advised ASAP when a 
decision is handed down, so that the appropriate action can 
be taken at this point against EBSARY. 

D.B. Scott, Insp. 
Commanding Sydney Sub/Division 

IMPAP/G1C C437 (IM) 75,30-71479-1328 
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RE: — OBJET: 

Donald MARSHALL, Jr. 
Non-Capital Murder, Sec. 206 C.C.C. 
Sydney, N.S. 71-05-28/29 

Further to my report of 83-01-21 and memo dated 83-01-28 
from Assistant Officer i/c C.I.B. in the above regard, be advised 
MacNEIL was interviewed and a statement obtained, attached. It 
appears MacNEIL and City Editor, Angus MacDONALD, persuaded Deputy 
Sheriff Win HATCHER to remove EBSARY from the Court house holding 
cell on 82-11-08 and allow him to be interviewed prior to his 
departure to the local Correctional Centre. Sheriff Wayne MAGEE 
returned to the office and terminated the discussion. 

MacDONALD, MAGEE and HATCHER have been interviewed, all 
confirm that MacNEIL was the only person to speak with EBSARY, the 
MUGRIDGE case was not discussed. 

Due to pressure of other duties, it has not been possible 
to transcribe EBSARY's remarks of 82-10-29, a copy of this tape is 
enclosed in the event it can be done at your point. 

D.D.: 83-03-31 

(T.E.B.) S/Sgt. 
P.C. Co-or. Syd. Sub/Div. G.I.S. 

c.c. O.C. Sydney Sub/Division 

A 
/c Sydney Sub/Div. G.I.S. 

ROYAL CANADIAN MOUNTED POLICE GENDARMERIE ROYALE DU CANADA 
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Statement of Ian Roderick MacNEIL (BD: 21-12-23) 

P ALA 

1 1 8 Taken at Sydney, N.S. 83-02-07 10:54 AM 

In November, 8th 1982 I was attending the Provincial Court 

in Sydney, it would be around 11:00 AM, I heard that Roy EBSARY had 

just appeared on a charge and was told he was presently in the holdin 

cell downstairs. I inquired as to whether I could see him, I went 

to tne cell but there was another younger prisoner with EBSARY, Win 

HATCHER took EBSARY out of the cell and we went into an office. 

Angus MacDONALD, our city editor, Win and myself remained in the 

room with EBSARY, Wayne MacGEE, the sheriff came in about twenty 

minutes before we finished talking. I asked EBSARY to tell me of 

the incident on the night Sandy SEALE was stabbed. He was placid, 

not cocky, he took no offence to questions I asked. He told of walk-

ing in Wentworth Park with a friend and being approached by two men 

who proceeded to rob them. In an effort to defend himself EBSARY 

said he used a small pocket knife stabbing his attacker. EBSARY said 

his attacker ran away after being stabbed. Win did not say anything 

to EBSARY nor did MacGEE or Angus, the questions were strictly betweer 

EBSARY and myself. As he left EBSARY invited me to come to the 

Correctional Centre for another interview, I did not go. 

Ian MacNEIL 

Witness: Cpl. J.E. CARROLL 11:25 AM 

83-02-07 

C 237 0/75) 7530-21-07915211 
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l• Further to PCR 83-09-19, a second trial for EBSARY cnmmenced 
at Sydney, N.S., on 83-11-04. WINTERMANS represented the accused and 
EDNARDS acted for the Crown. Witnesses called were as follows: 

MARSHALL - Same evidence as previous trial. 
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Roy Newman EBSARY - Manslaughter 2 

2. On 83-11-07, the trial resumed with Sydney Police Chief 
John MacINTYRE and Deputy Chief Michael MACDONALD giving evidence in 
a voir dire regarding a statement taken by them from EBSARY in 1971 
in which he denied carrying a knife or stabbing anyone. Justice 
ROGERS ruled the statement to be admissable. The remaining witnesses 
were: 

MROZ 

CARROLL 

NAQVI 

Same evidence. 

Taped interview with EBSARY, 
played in Court, typed transcripts 
given to jury. 

Same evidence, believed a knife 
blade with a minimum length of 31/2" 
could have caused wound. 

The Crown closed its case at this point; Defence Counsel 
then made a motion for a directed verdict of acquittal on the grounds 
the Crown had tailed to show the cause of death, NAQVI's evidence was 
not admissable because he referred to hospital records, not his own 
personal notes, some notes made by other staff, had little recall of 
the incident. He also stated it was dangerous to leave the case with 
the jury bearing in mind a robbery was in progress and EBSARY was the 
victim, not the aggressor. 

The Crown argued the motion was too late, objections 
should have been made when NAQVI gave his evidence, also the "self 
defence issue must be placed before the jury. The motion was denied, 
no defence evidence called. 

Summations were given during the A.M. of 83-11-08. 
EDWARDS made numerous references to the tape which indicated the 
accused was carrying a knife and prepared to "drop" apyone who bothered 
him. It was also conflicting with EBSARY's statement to Chief MacINTYRE 
in 1971. In his charge to the jury, Justice ROGERS when reviewing the 
evidence, referred to the recorded interview as a 'damaging document". 

After three hours of deliberation, the jury returned to 
the Courtroom with three questions: 

• • /3 
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Should they be copoerned with EBSARY's 
assault on MAMMA= 

Were they to decide if MARY used 
excessive force? 

Requested Court's instruction to jury 
re duty of members be repeated. 

Justice ROGERS explained they had to examine the 
evidence and come to their own conclusions. A verdict of °GUILTY° 
was returned a half hour later, EBSARY was released on various 
conditions to appear for sentence on 83-11-24. 

7. It should be noted Prosecutor EDMARDS presented this 
case in a most professional manner, his summation to the jury (ninety 
minutes) eliminated a large part of the defence arguments in advance 
since WINTERMANS had the final remarks to the jury. In view of the 
foregoing, a further report will be submitted when disposition is known. 

8.0.I. 

D.D. 83-11-30 

(T. E. BARL(W)S/Sgt. 
P.C. Coordinator 

\ 

6'. E. CARROLL)Cpl. 
i/c Sydney Sub/Div. GIB 

Copy to O.C. Sydney Sub/Division 

RCMP C-237 (1/75) 7530 21 029-4528 
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71H-010-6 

• 
The Officer i/c C.I.B. 

FORWARDED 83-11-15. In view of the recent developments in this 
case, I intend on sending an investigator to obtain statements 
from Supt. E.A. MARSHALL,Rtd.,and ex-Cpl. E.C. SMITH, who were 
responsible for the RCMP investigation and Polygraph Test 
in 1971. The reason for this decision is: 

EBSARY has now been convicted for the 
death of Sandy SEALE. 

Chief MacINTYRE, while giving evidence at this 
trial, has stated that this Murder investigation 
was turned over to the RCMP in 1971 after MacNEIL 
came forward with new evidence concerning EBSARY. 

It has still not been decided, but the Government 
could still call for a Public Enquiry into the 
original investigation. 

From reviewing the files, it appears that our investigators 
only spoke to MacNEIL and EBSARY as well as Cnief MacINTYRE 
and Crown Prosecutor Donnie MacNEIL. They also reviewed the 
City Police evidence from court transcripts and statements, 
however, did not conduct a new investigation or re-interview 
witnesses from the original trial. 

In view of this, and unless advised to the contrary,I will 
have our investigators contact both Supt.MARSHALL, Rtd., who 
presently resides at Belle Isle,Annapolis County, N.S., and ex-Cpl 
SMITH who resides at Rothesav, N.B., to determine what in 
fact they did do, so we may better answer any subsequent 
questions that could be asked at a Public Enquiry, the Attorney 
General, or others concerning our role in this area. 

D.B. Scott, Insp. 
Commanding Sydney Sub/Division 

IC114PAMC C-237 (1/75) 7530 21-029-4528 
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Re: Roy Newman EBSARY 
Manslaughter 
Sydney, N.S. 71-05-28/29 

Further to my report dated 83-11-25 and footnote by 
O.C. Sydney Sub/Division in the above regard, be advised a patrol 
was made to Saint John, N.B., and Eugene Clair SMITH interviewed 
on 83-12-19, statement obtained, attached. He was permitted to 
review his polygraph report of 1971 and other correspondence per-
taining to his involvement since he did not have personal notes, 
the file held in Regina where he was stationed in 1971 has been 
destroyed. SMITH stated the principle involved in polygraph is 
guilt feelings and if EBSARY showed no remorse from the incident, 
he would not be a good candidate for polygraph testing. 

On 83-12-20 Supt. E.A. MARSHALL (Retired) was interviewed 
at his home near Bridgetown, N.S., he declined to give a statement 
but did discuss the investigation openly. The following is a 
resume of notes made during this discussion: 

He recalled the trip to Sydney, met with Sqt. John 
MacINTYRE, was given a file or part of a file, some 
typed statements, was briefed on, evidence by MacINTYRE, 
couldn't recall any contact with URQUHART, went back 
to Wandlyn Motel in Sydney after the tests on MacNEIL 
and EBSARY, went over details of case,64ould have 
tested other people including MARSHALL, if he had a 
"gut" feeling something was wrong with MARSHALL's 
trial and the investigation,) had worked on many cases 
with MacINTYRE prior to this case, was not sure if 
MacINTYRE produced all the file, polygraph done by 
E.C. SMITH on 71-11-23, to best of recollection 
MacNEIL was uncertain, not sure if he was telling truth, 
called prosecutor, Donnie MacNEIL, that evening, he came 
to Wandlyn Motel, discussed results of the test, 
MacNEIL called someone in A.G.'s office, possibly Leonard 
PACE. Departed for Halifax, did not recall if MacNEIL 
contacted defence counsel, may have driven MacNEIL home, 
didn't read all of transcript. 

It would appear EBSARY had no more -concern for MARSHALL 
being incarcerated in 1971 than he has now and was - is still cap-
able of acting out his fantacies which would greatly effect the 
pre-test interview and subsequent test. James MacNEIL was not 

c:37 ii. 75- 75...0 21 J21 4527 
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i/c Sydney S/D G.I.S. 

M - ()GAY PAW 

Roy Newman EBSARY (cont'd) /enies 2, ;•-• 2 

1 2 4 

mentally strong at that time and remains in the same state. As a 
result of interviewing both SMITH and MARSHALL there can be no 
doubt they came to Sydney for the sole purpose of interviewing 
and polygraphing EBSARY and MacNEIL, no request for interrogation 
of other witnesses was made or anticipated and the Force's in-
volvement terminated at the conclusion of the test. No further 
details regarding an appeal decision are known. 

S.U.I. 

D.D. 84 03-20 

(T.E ARLOW) S/Sgt. 
Sydney S/D P.C. Co-or. 

c.c. O.C. Sydney Sub/Division 

ACIAP/k411C C-237 (1/75) 753021.029-4528 
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O.C. Sydney Sub-Division 

E 
Officer In Charge C.I.B. 

SUBJECT 
ocour Roy Newman EBSARY 

Manslaughter 
Sydney, N.S. - 71-05-28/29 

I acknowledge receipt of your investigator's report, 
in this matter. 

In the light of the investigator's gratuitous remarks 
in paragraph 3 of the report, as I understand the matter, 
nothing has altered the situation vis-a-vis MARSHALL-
SMITH since 1971. 

No further action should be taken and you should 
consider the matter closed at this time. 

R.A. MacGibbon, Supt., 
Officer In Charge C.I.B. 

RAMacG:acy 
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ROYAL CANADIAN MOUNTED POLICE GENDARMERIE OYALE DU CANADA 
OW6E-DETECTION LABORATORY REPORT -RAPPORT DES LABORATOIRES JUDICIAIRES 

THIS REPORT OR ANY RELATED PHOTOGRAPHIC OH OTHER MATERIAL MAY NOT BE PUBLISHED, IN WHOLE OR IN PART, WITHOUT THE 
WRITTEN CONSENT OF THE COMMISSIONER OF THE ROYAL CANADIAN MOUNTED POLICE. 

IL EST /ATERGiT DE PUBLIER EN TOUT,OU EN PARTIE CE RAPPORT OU TOUTE DOCUMENTATION PHOTOGRAPHIQUE OU ALTRE S'Y RAP-
PORTANT SA%S LE CONSENTEMENT PAR ECRIT DU COMMISSAIRE DE LA GENDARMERIE ROYALE DU CANADA. 

"NO" FILE NC —DossMr"041" No LAS. FILE NO. —Dossits Du LAS. NO 

71S588 

DATE 

June 29, 1971 
YOUR REF. NO — voTAIE itt r. .0 

• 
ENC LOS ul.. ES — Pat CC • JOINTCS PLACE —LIEU 

Sackville, N.B. 

LADORATORY REPORT NO. First PIA•POPIT DU LA1101.1•TOIPIt NO 

SECTION 

Hair & Fibre Section 
CLASSIFICATION 

C.N. 33 
FOR -pcsrlw.T.alm. 
The Chief of Police, Sydney City Police, Sydney, Nova Scotia 

REFERENCE —4i—c 

Sandford Seale, Fatal Stabbing, Sydney, N. S. 18 May 71 

— Ce.. 

C.O. Crime Detection Laboratories, R.C.M. Police, Ottawa, Out. 

GENERAL: The following exhibits were received personally from 
Sgt. M. R. MacDonald on June 16, 1971: 

Exhibit A: - One yellow jacket. 
Exhibit B: - One brown coat. 

PURPOSE: To examine exhibits A and B for the presence of any 
"fresh" appearing cuts or tears. 

DATA: Exhibits A and B were examined visually and microscopically. 

CONCLUSIONS: (1) The yellow jacket, exhibit A, has two seperations in 
the material. The first is approximately 1" in 
length and is indicative of being a cut, "fresh" in 
appearance. The second seperation is approximately 
8" in length and is Indicative of being cut and torn 
and being "fresh" in appearance. 

(2) The brown coat, Exhibit B, has a "fresh" appearing 
cut approximately 2 3/4" in length present on the 
lower front area. 

REMARKS: Exhibits A and B were given to c,44 S.K. Mrazek of the 
Serology Section on June 28, 1971. 

43.745.15t- 
Submitted by: Sc. 8. Approved by: 1;,errIr 

C/M ( . Evers) B.A. J. Hoday, B. ons ochem) Insp. 
i/c Hair & ibre Section. Officer i/c Sackville Laboratory. 

AJE/es 
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Halifax, N.S. 

Serology 82-03-25 

RI PORT 
RAPPORT DES TABORA TO/RCS JUDICIAIRE S 

II r ...t I' (h .  1,,1hbri cr? toi/t (II' 
vu tt1Ute docury photograplHque ou auto? s'y rap .  portant sans lo conscritement t;erit dv CommIssatre de la 
Ge!Idarmer,e royale du Cinada. 

82-03-25 
Lab Heport No - RN`pOrt Ju 1,11, nc) 

First 
Your Fa, No - Vot,e dome. no 

T N.C.O. i/c Sydney Sub/Division G.I. Section, 82-77 R.C.M. Police, P.O. Box 1280, A 

Sydney, N.S. Attn: S/Sgt. H.F. Wheaton, P.C.  Co-Ordinator 
Refe,e- e Pfterem 

Donald MARSHALL, Jr. - Non-Capital Murder, 
Sydney, N.S. 71-05-28/29. 

COPIES TO - COPIES A 

1. GENERAL: 
A sealed package was received at the Crime 

Detection Laboratory, Halifax, N.S., via registered 
mail (R. No. 2185, Sydney, N.S.) on 82-03-08. 

The following exhibits were personally received 
at the Crime Detection Laboratory, Sackville, N.B., 
from C/M A.J. Evers, i/c Hair and Fibre Section on 
82-03-18: 

Exhibit 

Exhibit 

Exhibit 

Exhibit 

Exhibit 

1: knife with handle fashioned from 
copper tubing and cartridge case. 

handle fashioned from copper 
unidentified material. 

handle fashioned from copper 
unidentified material. 

knife with handle fashioned from copper 
tubing. 

kitchen knife with painted wooden 
handle. 

knife with 
tubing and 

knife with 
tubing and 

Exhibit 6: 

Exhibit 7: 

Exhibit 8: 

Exhibit 9: 

kitchen knife with serrated edge and 
wooden handle bound with tape. 

stainless steel table knife, green 
plastic on handle. 

knife with green plastic, 
and foil on handle. 

kitchen knife with wooden 

black tape 

handle. 

Exhibit 10: kitchen knife with wooden handle. 

2. PURPOSE: To examine Exhibits 1 - 10 inc., 
blood. 4/7  for the r sence 

...2/ 

of 
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CRIME DETECTION LABORATORY REPORT 
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GE NOARME RIE ROYALE DU CANADA 

RAPPORT DES LABORATOIRES JUDICIAIRES 

I I .1,  No. ()OS 51cr inb nrr 

Donald MARSHALL, Jr. - Non-Capital Murder, 
Sydney, N.S. 71-05-28/29. 

82H234 

CONCLUSIONS: Blood was not detected on Exhibits 1-10 inc. 

  

REMARKS: The sealed package was personally transferred tc 
C/M A.J. Evers at the Crime Detection Laboratory, 
Sackville, N.B., on 82-03-17. 

Exhibits 1 - 10 inc., are being returned to the 
Sydney Sub/Div., G.I. Section herewith via 
registered mail. 

  

Submitted<Lyz  
R.A. MacAlpine, B.Sc., R.T. 

i/c Serology Section. 

RAM/sar 

C.43 • t 72:,7^?7:2! 
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A 

The N.C.O. i/c Sydney Sub/Div. 
R.C.M. Police, 
SYDNEY, N.S. 

G.I.S., 82-77 

Ref erence - Re Ierence 

Donald MARSHALL Jr. 
Non-Capital Murder 
Sydney, N.S. 71-05-28/29 

COPIES TO - CCP/ES A 

1. GENERAL: The following exhibits were received personally from 
C/M R.A. MacAlpine of the Halifax Serology Section 
on 82-03-17. 

   

knife. 
knife. 
knife. 
knife. 

Exhibit 1: 
Exhibit 2: 
Exhibit 3: 
Exhibit 4: 
Exhibit 5: 
Exhibit 6: 
Exhibit 7: 
Exhibit 8: 
Exhibit 9: 

Exhibit 10:  

one copper handled 
one copper handled 
one copper handled 
one copper handled 
one bread knife. 
one bread knife. 
one green handled 
one green handled 
one butcher knife 
one butcher knife. 

knife. 
knife with tape. 
with broken blade. 

PURPOSE: To examine exhibits 1 to 10 inclusive for the presence of 
any fibres consistent with the fibres composing exhibits 
A and/or B, a yellow jacket and a brown coat, as described 
in Laboratory Report 71S588 dated 29 June 1971. 

Exhibits 1 to 10 inclusive were examined microscopically 
for the presence of any fibres consistent with the fibres 
composing exhibits A or B. 

DATA: 

 

   

CONLCUSIONS: (1) One synthetic fibre from exhibit 1, one synthetic 
fibre from exhibit 2, four synthetic fibres from 
exhibit 6, eight synthetic fibres from exhibit 8, 
two synthetic fibres from exhibit 9, two synthetic 
fibres from exhibit 10 and two synthetic fibres 
from the piece of tape present in the envelope are 
consistent with synthetic fibres composing the coat 
exhibit B. 

   

One light brown wool fibre from exhibit 8 and two 

light brown wool fibres from inside the envelope are 
consistent with light brown wool fibres composing 

the coat, exhibit B. 

Three synthetic fibres removed from exhibit 8 are 

consistent with sy hetic fibres composing the 
jacket, exhibit A. 
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CRIME DETECTION LABORATORY REPORT 

A01 WINK. ,410,,,,CAP 

RE: Donald Marshall Jr. 
Non-Capital Murder 
Sydney, N.S. 71-05-28/29 

/ 3 0  
GENDAIIMERif 0YALE DU CANADA 

RAPPORT DES LABORATOIRES JUDICIAIRES 

lab. No. — 0011111•I du lab. no Dave 

71S588 

5. REMARKS: (1) Exhibits 1 to 10 inclusive were returned to C/M 
R.A. MacA 

k

ine of the Halifax Serology Section on 
82-03-18. 

   

Submitted by: C/M. 
A. . Evers, B.A. 

i/c Hair and Fibre Section. 

AJE/mgl 
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Let-  'a no. — du dossier du lab° 
4CIII 1).2, IS-C1 

Contributor's file no. 
1 AP du dossier du contributLur 

Date 
82-03-23 I 

/ / 
REQUEST FOR ANA .  1S/EXAMINATION OF EXHIBITS 
DEMANDE D'EXPER • DE PIECES A CONVICTION 

Shaded areas. — Lab use only. 
Parries ombries a l'usage exclusil 
du labo.  

P.C. Co-ordiaator 
Sydney Sub/Div. GIS 
P.O. Sox 1280 
sydney, N.S_ 

Page 1 of 
de 

   

*CO i/c Sockville C.D.L. 
TO P' 0• Sox 1320 A  Sackville, M.S. 

BOA 3C0  
RE 
OBJET: Donald MARSHALL, Jr. 

Mon-Capital Murder, Sec. 206(2) CCC 
Sydney, M.S. 28/29 KAY 71 

Details of investigation pertinent to exhibits. 
Exhibits: list, indicate origin, explain type of analysis/ 
examination required, indicate urgency. Use additional 
Pages if space insufficient. 

Details de l'enquite relatifs aux piece i conviction. 
Pieces i conviction: les inscrire, indiquer leur provenance, le genre 
d'analyse ou d'experrise demandee, at Is degre d'urgence. Ajouter une 
feuille si Ion man que d'espace. 

Further to our conversation of today's date, it is re-
quested this basket be examined for hair and fiber deposits. 

Additional exhibits pi 
Pieces edditionelles 

(M.P. WHBATON) S/sqt. 
D.C. Co-or. Syd. 8/D GIS 

Contributor/Investigator's signature (name & rank) 
Signature du contribureur ou de renquEteur 'nom et grade) 

Date 

New case r---1  Re-opened case 
Nouveau dossier I I Dower r:ouvert 

Received train — &cc, de First/sole recipient's signature du premier ou du seul 
destinataire 

Express — Messagerie Unsealed By hand I Sealed r—}  
Porteur I Scen 

D 
e Non scelle Mode Mail — Pons I 

Moyen I 
Diary date 
Dare d'agenda Sections assigned — Sections concernies 

Subsequent signatures and dates — Signatures at darts ultorieunes 

C. 414 (5/73) 7530-21-036-1001 (7' 
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C 0 1aImo.ir. - Lb pdd Dome ,  

Sackville, N.B. 71S588 
NO to ,  de roce  Se.-tion 

Hair & Fibre - 82-04t05 C.N. 33 

    

Oar, 

82-04-05 

     

     

L.Jh Report No. - Rapport du lab. no 

Third 

     

                

0 
A 

The N.C.O. i/c Sydney Sub/Div. G.I.S., 
R.C.M. Police, 
SYDNEY, N.S. ATT: S/Sgt. B.F. Wheaton 

You, F.le No - Vat,e dome,. no 

82-77 

Donald MARSHALL Jr. 
Non-Capital Murder 
Sydney, N.S. 71-05-28/29 

COPIES TO - COP/ES A 

GENERAL: The following exhibit was received personally from Sgt. 
Guy Arsenault at this laboratory on 82-03-26: 

Exhibit 11: one cardboard basket. 

PURPOSE: To examine exhibit 11 for the presence of any fibres 
consistent'. with fibres composing exhibits A and B .as 
described in Laboratory Report 71S588 dated 29 June 1971. 

  

DATA: Exhibit 11 was examined microscopically for the presence 
of any significant fibres. 

CONLCUSIONS: Four synthetic fibres removed from exhibit 11 are 
consistent with synthetic fibres composing the brown coat, 
exhibit B. 

REMARKS: Exhibit 11 is returned herewith via registered mail to the 
P.C. Co- tdinator Sydney Sub/Div. G.I.S. att'n S/Sgt. B.F. 
Wheaton. 

C 
Submitted bY: 1= 

4L C/N., 
A.-, Evers, B.A. 

i/c Hair & Fibre Section. 
AJE'kgt 



/ 
Lab file no — du dossier du labo REQUEST FOR ANALY' 'EXAMINATION (:), EXHINTS 

DEMANDE D'EXPERTISL JE PIECES A CONVICTION  
Shaded areas. — Lab use only. 
Parties ombrees i /'usage exclusif Page 

1 
of 

dii 
1 

labo. de 

Date 

A2-04 -ni 1 
Contributor's tile no 
No du doss ,er du contributeur 

TO A 
Cit. D. HYDE 
Sydney B/D GIS 
.O. Box 1280 

Sydney. N-S,  
Donald MARSHALL, Jr. 
Pon-Capital Murder 
ydney, 11.8. 71-05-28 

FROM 
DE 

RE 
OBJET 

NCO i/c C.D.L. Sackvillt 
R.C.N. POLICE 
P.O. Box 1320, Sackville. W.B. 
Attn  

Details of investigation pertinent to exhibits. 
B. Exhibits -  list, indicate origin, explain type of analysis/ 

examination required, indicate urgency. Use additional 
Pages if space insufficient. 

D 4tails de l'enquete relatifs lax pieces a conviction. 
Pieces a conviction.. les inscrire, indiquer leur provenance, le genre 
d'analyse ou d'expertise demandee, at le degre d'urgence. Aiouter une 
feu/lie si /on man que d'espace. 

A. As a result of a murder which occurred in Sydney on 71-05-28, 
the under noted exhibits were seised. It is suspected that Roy 
ESSARY, suspect in the case, was wearing the exhibits on the night of 
the murder. 

P. Exhibits seized: 

One navy blue top coat 
One white shirt 
Two gold wrap around belts. 

It is requested that the exhibits be examined for fibers 
similar to the ones obtained from the knive and the basket 
previously forwarded re this case. It is also requested that 
the inner lining of the blue coat be examined to determine if 
the cut was made by a knife or if it was torn. 

It is also requested that the exhibits be forwarded to 
Serology Section for examination for any blood stains and blood 
type. 

Received frorn — Recu de 

New case r---1  Re-opened case E. Additional exhibits 
Nouveau dossier I I Dossier reouvert Pieces additionelles  

first/sole recipient's signature du premier ou du soul 
demnataire 

(D. 111/D1 ) Cat. 
Sydney S/D G.I.S. 

Contributor/Investigator's signature (name & rank) 
Signature du contributeur ou de renqueteur (nom et grade) 

Date 

Express — Messagerie Unsealed By hand I Sealed rn 
Porteur I Scene LJ Non scene L_1 

Mail — Poste 
Mode I 
Moyen I 

Sections assigned — Sections concernees Diary date 
Date d'agenda 

Subsequent signatures and dates — Signatures at dates ultOrieures 

(I 
 C. 414 (5,731 7530-21-036-1001 
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CRIME DETECTION LABORATORY REPORT 

firs report or any related photographic or other material 
may not be published, in whole or in part, without the 
written consent of the Commissioner of the Royal Cana-
dian Mounted Police. 

RAPPORT DES LABORATOIRES JUDICIAIRES 

11 est interdit de publier en our on en partio ce rapport 
on toute documentation photogwhique ou autre s'y rat,-
portant sans le consentement ecrit du Commissaire de la 
Gendarmerie royale du Canada. 

C 0. Labc•atore — Lab iucl. 
Sackville, N.B. 

Leo. Ftw  No — pots,, du tett. no 
71s58.3 

NI. 
82-04-15 

Stect.on 

Hair & Fibre - 82-04-05 
Code No. — No Os code 

C.N. 33 
Lab Report No. — ReoPort Ol/ lib. no 

Fourth 

0 
The S.C.O. i/c Sydney Sub/Div. 
R.C.M. Police, 
SYDNEY, N.S. 

YOU/ foe No • j'Qjf• (IOW./ no 
82-77 

Rele,ence — PlIt'rence 
Donald MARSNALL Jr. 
Non-Capital Murder 
Sydney, N.S. 71-05-28/29 

COPIES TO — COPIES A 

1. GENERAL: The following exhibits were received at this laboratory 
via registered nail from Sydney. N.S. on 32-04-06: 

Exhibit  one navy 

Exhibit  one white 

Exhibit  two gold 

blue top coat. 

shirt. 

colored belt.. 

2. PURPOSE:  To determine if any of the fibres removed from exhibits 
1 to 10 inclusive, as described in Laboratory Report 
715588 dated 82-04-01, are consistent with the fibres 
composing exhibits 12, 13 or 14. 

To examine exhibit 12 to determine if the separation in 
the back of the coat is a cut or a tear. 

DATA: 1. The fibres composing exhibits 12, 13 and 14 were 
examined microscopically. 

2. The separation in the back of the coat, exhibit 12, vas 
examined microscopically. 

CONLCUSIONS: 1. The knives, exhibits 1 to 10 inclusive, veto found to 
be negative for the presence of any fibres consistent 
with the fibres composing exhibits 12, 13 or 14. 

2. The seperation the back of the coat, exhibit 12, is 
through the lining and the outer material and measures 
approximately thirteen millimetres in length. The 
seperation is indicative of being cut. 

REMARMS: Exhibits 12, 13 and 14 are being forwarded to C/M R.A. 
MacAlpine oftho Serology lection, Halifax Crime Detection 
Laboratory.4, 

Gfr 

AJE'kgt 
WNT ci C 4 30 181 04 7510 71 (179 GRral 

Submitted by:- C/H., 
A.J. Evers, B.A. 

1/c Hair & Fibre Section. 

LAB. FILE COPY - COPIE POUR DOSSIER DE LAB. 
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Ljb nroot t No - Rapport du fib 00 

Second 

C D I 

Halifax, N.S. 82H234 
Section Code No Ni) de rode 

Serology 82-05-13 27 

/ 
ROYAL CANADIAN ki'DuNIf I) ICt 

CRIME DE TEC {ION LABORA1 OHY RI FORT 

This report or any relJted IThotoIPtlw i)i olhcf tiliti ii 
may not be published, in whole or ,n 1) (Mut the 
written consent of the COrnin,sSiOncr of thi. Royal C,Ii),1 
dian Mounted Police. 

',Ayr( S ,IBUHil MIKE S 

II est mretdt dc ouhlier it tout au en pi tic ce tar: 
OU (MAO dOculi,t,t)(31100 photographalue ou 'y 
p0rtji7j sdilc It' consent(ment ecrit du Commissaire d-
Getidartnrr e royale du Canada. 

N.C.O. ifc Sydney SiD G.I. Section, 
Your Foe No -  Voice dome, no 

.*1 R.C.M. Police, STDaSY, N.S. 

fiederence—PPete,ice 

Donald MARSUALL, Jr., 
Non Capital Nurder, Sydney, N.S. 71-05-28 

COPIES TO — COPIES A 

1. GENERAL:  The following exhibits were received at the Laborator 
via registered mail (R. No. 347, Sackville, N.B.) on 
82-04-19: 

Exhibit 12: navy trench coat. 

Exhibit 13: white shirt. 

Exhibit 14: two gold scarves. 

PURPOSE: To examine Exhibits 12, 13 and 14 for the presence of 
blood. 

CO!7CLUSIONS: Blood was not determined to be present on Exhibits 12 
13 and 14. 

REMARKS: 1. Areas on Exhibits 12 and 14 gave positive results 
for the presumptive test for blood. In addition to 
blood, a number of other substances give positive 
results such as iron rust, bleach and vegetable 
extracts to name a few. The material would not extra 
properly from the exhibits in order for the specific 
test to be conducted on a concentration of extract fr 
the stain. 

2. Exhibits 12, 13 and 14 are being returned to the 
Sydney S/D G.I.S. herewith via registered mail. 

Submitted byr- 1C/M. 
R.A. MacAlpine, B.Sc., R.T. 

i/c Serology Section. 

RAM/sar 

:)2 
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